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اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 
در ابتدا لازم است تاکید کنم به 
عنوان یک فعال اقتصادی، بدون 
کمترین تردید آقــای ضرغامی 
را از قوی تریــن وزرای دولــت 
آقای رئیســی می دانم و رویکرد 
عملگرایانه ایشان در حل مسائل 
را بســیار می پســندم که نمونه 
شاخص آن را در برقراری مجدد 
جریان صدور ویزای گردشگران 
خارجی مشاهده کردیم؛ به همین 
دلیــل معتقدم کــه وزیر جدید 
می تواند در صورت بهره گیری از 
نظرات و تعامل با بخش خصوصی 
ســهم و اعتبار گردشــگری از 

اقتصاد ملی را احیا کند.
بــه تازگی جنــاب آقــای وزیر 
نشســتی بــا برخــی از فعالان 
گردشــگری آنلاین داشته اند و 
در توئیتی ضمن تاکید بر برخی 
کاســتی ها نوشــتند: »با کمک 
خودشان، برای حوزه های جدید 
قانون می نویسیم و همگی بر آن 
نظارت می کنیم.« ضمن احترام 
به نظر آقای ضرغامی، گمان من 
این است که رویکرد قانون نویسی 
برای حل هر چالــش کوچک و 
بزرگــی، حاصل بقایــای تفکر 
قدیمی حاکم بر ســاختار وزارت 
گردشگری است که به وزیر جدید 

به ارث رسیده است و...
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آنچه گردشگری را عذاب می دهد؛
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مدیرکل حفاظت محیط زیست اصفهان از تعطیلی ها خبر داد:

قفل آلودگی بر آخر هفته استان
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معاون استاندار در کارگروه توسعه صادرات استان در اتاق بازرگانی:

ظرفیت نمایشگاه های مجازی مورد غفلت قرار گرفته است
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 گرانی سفره های مناسبت ها را هم نشانه رفته است

 رسم دیرین آجیل
 سر سفره یلدا می شکند!

مدیر روابط عمومی اداره کل انتقال خون استان اصفهان:

 ذخیره خون استان اصفهان 
4 روز است

فرماندار اصفهان در نشست با شهردار بهارستان خبر داد:

 تشکیل کار گروه بررسی 
مشکلات و معضلات منطقه مَرغ

چهره  برتر چهره روز

پیشنهاد رئیس هیئت گلف استان اصفهان 
به شهرداری:

ابلاغ معاون سیاسی، امنیتی واجتماعی 
استانداری اصفهان درجلسه ستاد استانی کرونا:

 15 زمین گلف در مناطق 15 گانه
 شهر راه اندازی شود

  مراسمات طبق پروتکل ها
 پیش برود

رئیس هیئت گلف اســتان اصفهان با 
بیان اینکــه به دنبال توســعه و بهبود 
زیرساخت های گلف هســتیم، گفت: 
راه اندازی 15 زمین گلف در مناطق 15 
گانه شهر و گلف محله را به شهرداری 

اصفهان پیشنهاد داده ایم.

معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری درخصــوص برگــزاری 
مراسم های دهه فاطمیه گفت: مراسمات 
طبق پروتکل هــا پیش بــرود؛ در اصل 
برگــزاری ایســتگاه های صلواتــی نیز 

32مخالفتی نداریم اما...

آگهی تشخیص اراضی موات )نوبت اول (

 محمدعلی کاظمی - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان

چاپ دوم

شناسه: 1233789

نام رقبهردیف

مشخصات ثبتی

شهرستان

مساحتحدود اربعه
 به متر مربع 

کلاسه 
پرونده پلاک 

اصلی
پلاک 
موات مغربجنوبمشرقشمالبخشفرعی 

1
اراضی موات اطراف 
روستاهای حمزا و 

مزده 
نطنز352411

اجرای قانون لا اسفیدانی به شماره آگهی 
26395-69/11/14 و مراتع و مزارع روستای 

طامه  به شماره 81/6/31-27491

اجرای قانون رباط سنگ به شماره آگهی 
26395-69/11/14 و مراتع شمس آباد  به شماره 
آگهی 27297-69/12/16و مجاور  گودرزن به 

شماره آگهی 79/3/30-9735

اجرای قانون مراتع و 
مزرعه باغ رضوان به شماره 

اگهی 38822
 78/11/23-

اجرای قانون مراتع لالیشه به شماره آگهی 17572-72/6/10 مراتع ورزان 
علیا و سفلی به شماره آگهی 18519-56/11/19 و اجرای قانون مراتع سعید 
آباد به شماره آگهی 20450-71/6/31 و اجرای قانون مراتع پابخت  به شماره 

آگهی 15966-67/7/5و مراتع نیه به شماره آگهی 73/8/18-27186 

6557/01616/20

موضوع : ) تبصره یک ماده واحده  قانون مرجع تشخیص اراضی موات و ابطال اسناد آن مصوبه 1363/6/30 مجلس شورای اسلامی ( اعلان رأی مدیریت امور اراضی ) صورتجلسه شورای هیئت واگذاری زمین ( به شماره 4818/5/59  مورخ 1374/5/22 

نظر به  اینکه به مالک یا مالکین پلاک با مشخصات فوق دسترسی مقدورنگردید لذا به استناد تبصره یک ماده سه آئین  نامه اجرائی قانون 
فوق الذکر به اطلاع مالک یا مالکین می رساند اراضی فوق توسط شورای هیئت واگذاری زمین موات تشخیص داده شده است . لذا در صورت 

داشتن اعتراض به رأی موات ، معترضین می توانند اعتراض خود را  ظرف مدت 15 روز از انتشار آگهی نوبت دوم به دادگاه صالحه محل یا به 
آدرس  ) اصفهان ، میدان آزادی ، خیابان هزارجریب ، اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان ( تسلیم نمایند . 

شماره : د/1400/301/6404وزارت جهاد کشاورزی سازمان جنگلها، مراتع و آبخیزداری کشور
تاریخ:     1400/9/8

آگهـی مناقصه عمومـی 

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی خرید  
را مطابق جدول زیر از فروشندگان  ذیصلاح انجام دهد.  

مبلــغ تضمین نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه
)ریال(

400 - 4 – 224
خرید لوله پلی اتیلن دو جداره فاضلابی کاروگیت کوپلر سرخود 
در قطر های  200 ، 250 ، 315 ، 500 و 600 میلیمتر جهت منطقه 

فلاورجان  
1.830.000.000جاری

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق 292:
 تاساعت 13:00روز شنبه به تاریخ 1400/10/11

تاریخ گشایش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 1400/10/12
 محل دریافت اسناد: 

W..WW.abfaesfahan.ir سایت اینترنتي شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات

شماره تلفن گویا:  8-6680030 3 -  031 )  داخلي 388  (
نام روزنامه: اخبار اصفهان 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/09/25

نوبت اول

دوره آشنایی با مفاهیم و ابزارهای پاسخگویی فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ و هلال احمر در اصفهان برگزار شد:

ارتقاء تاب آوری جامعه با برداشتن قدم های مؤثر
اخبار اصفهان:   دوره آموزشــی ضمن خدمت 
دو روزه آشنایی با مفاهیم و ابزارهای پاسخگویی 
فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ 
و هلال احمــر در مرکز بین المللــی آموزش های 
تخصصی جمعیت هلال احمر استان اصفهان آغاز 

به کار کرد.
در این دوره آمــوزش ضمن خدمــت، کارکنان 
حوزه های ستادی و معاونین امداد و نجات تعدادی 
از استان ها با مفاهیم و ابزار پاسخگویی به سوانح و 

بحران ها آشنا خواهند شد.
در آیین افتتاحیه ایــن دوره، مدیر عامل جمعیت 
هلال احمر استان اصفهان ضمن خیر مقدم و تشکر 
از معاونت امور بین الملل و حقوق بشــر دوستانه 
ومعاونت آمــوزش، پژوهش و فنــاوری جمعیت 
هلال احمر برای برگزاری این دوره، لزوم آشنایی با 
ابزارهای به روز و نوین پاسخگویی به سوانح را بسیار 

مهم دانستند.
علی محمدهاشــمی گفت: امیدواریم با برگزاری 
چنین برنامه هایی با مشــارکت فدراســیون بین 
المللی صلیب سرخ و هلال احمر بتوانیم در زمینه 
پاسخگویی به حوادث مختلف و ارتقاء تاب آوری 
جامعه قدم هــای موثری برداریم.مســئول دفتر 
نمایندگی ولی فقیه جمعیت هلال احمر اســتان 
اصفهان نیز ضمن خوشــامدگویی به همکاران و 
همچنین مارتین فیشر، مدیر عملیات فدراسیون 
بیــن المللی و مدیــر کل عملیــات و برنامه های 
بشردوستانه بین المللی هلال احمر ابراز داشته که 
هر زمان سخن از انسان است، سخن از علم و دانش 
هم هســت و باید دانش خود به ویــژه امدادگران 
را با آشــنایی با ابزارها و تکنیک های مدرن جهت 

پاســخگویی به ســوانح و بحران ها افزایش دهیم 
تابتوانیم مناسب ترین خدمات را به آسیب دیدگان 

ارائه دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین فعال اصفهانی تصریح 
کرد: بهره مندی از تجربیات و آموزش های به روز 
می تواند در پاسخگویی مناسب به حوادث و سوانح 
مؤثر باشــد و تجربیات مدیر عملیات فدراسیون 
صلیب سرخ و هلال احمر در این دوره آموزشی باید 

مورد توجه قرار گیرد.
در ادامه این برنامه مدیرکل عملیات و برنامه های 
بشردوســتانه بین المللی جمعیت هلال احمر به 
تلاش معاونت امور بین الملل و حقوق بشردوستانه 
در جذب منابع بین المللی برای ظرفیت ســازی و 
توانمند نمودن جمعیت هلال احمر اشــاره کردند 
و اظهار داشتند: آموزش استفاده از ابزارهای نوین 
جذب منابع بین المللی بسیار حائز اهمیت است و 
امیدواریم پس از برگزاری این دوره ضمن خدمت 
بهتر بتوانیم از ظرفیت های فدراســیون استفاده 

نماییم. دکتر حسن اسفندیار گفت: تمرکز این دوره 
تاکید بر ارزیابی نیازها توسط حوزه های داوطلبان، 
جوانان، امــداد و درمان می باشــد. مدیر عملیات 
فدراســیون بین المللی نیز در آیین آغازین دوره 
آموزشی آشنایی با مفاهیم و ابزارهای پاسخگویی 
فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ و 
هلال احمر در اصفهان به مأموریت ســه هفته ایی 
خود در ایران اشاره کرد و اظهار داشت: در این مدت 

با خدمات ارزشمند هلال احمر ایران آشنا شدم.
 مارتین فیشــر افزود: هدف اصلی از برگزاری این 
دوره، تبادل اطلاعات و به ویژه تجارب و دانش و هم 
افزایی در بحث استمداد بین المللی و نقش و عملکرد 
جمعیت هلال احمر برای جذب منابع مالی و استفاده 
از مکانیزم های فدراسیون برای ارائه خدمات بهینه و 
پاسخگویی مناسب به سوانح است. گفتنی است دوره 
آموزشی ضمن خدمت آشنایی با مفاهیم و ابزارهای 
پاسخگویی فدراســیون بین المللی جمعیت های 

صلیب سرخ و هلال احمر ادامه خواهد داشت.
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ادامه از صفحه یک:
... کماکان بدنه کارشناسی آن وزارت خانه 
دلیل هر مســاله و موضوعی را در نبود 
قوانین جســتجو می کنند. هرچند که 
تجربه های پرتکرار گذشته به وضوح نشان 
داده که راهکار قانون گذاری و آیین نامه 
نویسی، منجر به حل مسائل و گشایش 

امور نمی شود.
جناب وزیر! اینجانــب بعنوان یک فعال 
صنعت گردشگری و آغازگر جریان فروش 
آنلاین خدمات سفر در کشور، به دلایل 
زیر با تدوین هر قانون جدیدی که صرفاً 
برای حوزه گردشگری مجازی یا آنلاین 
یا دیجیتال نوشــته شود مخالف هستم 
و این مخالفت را از سال ۱۳۹۰ تا کنون 
در تمام نشست ها، کارگروه ها و جلسات 
در مجلس شــورای اســلامی، سازمان 
هواپیمایی کشوری و سازمان پیشین و 

وزارت فعلی گردشگری تکرار کرده ام.
یکی از مشکلات اصلی کسب و کارها در 
ایران تورم قوانیــن حاکم و تعدد مراجع 
ناظر بر فعالیت های اقتصادی است. طبق 
اعلام مسوولین رســمی در سال ۱۳۹۸ 
بیش از ۱۲۲ هزار قانــون و مقرره و رأی 
و نظر وارد سامانه ملی قوانین و مقررات 
شده است، جالب این که در مقام مقایسه 
کشورهایی چون ایالات متحده )اقتصاد 
نخست جهان( و فرانسه با سابقه قانون 
نویسی بیش از ۲۰۰ ساله در حدود ۳۰، 
۰۰۰ و ۱۶، ۰۰۰ قانون و دســتورالعمل 
دارند. به همین دلیل اســت که کاهش 
تعداد قوانین موازی و حذف قوانین و آیین 
نامه های مزاحم یا متناقض و ســهولت 
راه انــدازی و کاهش تعــداد مجوزهای 
فعالیت از جمله پارامترهای جهانی رتبه 
بندی شــاخص فضای کســب و کار در 
کشورهاست، چرا که بر اساس یافته های 
بین المللی رابطه مستقیمی بین تعداد 
قوانین و مجوزها و فســاد اقتصادی در 
کشورها وجود دارد. در کشور ما نیز قانون 
»بهبود مستمر محیط کســب و کار« 
مصوب اسفند ۱۳۹۰ بر اصلاح و حذف 
قوانیــن مزاحم و مساعدســازی فضای 
کسب و کار و ارتقای جایگاه ایران در رده 
بندی جهانی شاخص محیط کسب و کار 
تاکید دارد. لذا پیش نیاز تدوین هر قانون 
جدیدی می بایست پاســخ به این سؤال 
باشــد که »آیا این قانون واقعاً مورد نیاز 
است؟ آیا این قانون واقعاً راهگشاست؟« 
به گمانم پاســخ این پرسش ها در حوزه 
گردشگری آنلاین »خیر« است. فضای 
کار گردشگری به قدری متنوع و مسائل 
پیرامونی هر بخش آن به قدری متفاوت 
است که بعید است ورود به جزییات فایده 
و نتیجه ای به جز افزایش ســردرگمی 
داشته باشد و عملًا نگارش قانونی همه 
شمول که به تواند جزییات فعالیت های 
هر بخش را شامل شــود بسیار سخت و 
غیر ممکن خواهد بــود. بماند که اصولاً 
بدنه کارشناسی و حقوقی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
آشنایی کافی با مباحث مطرح در فضای 
آنلاین را ندارند و تدوین هر قانون جدیدی 
جز افزایش مشکلات فعالان اقتصادی و 
پیچ و خم های اداری پنهان و آشــکار در 
راهروهای دیوان ســالاری دولتی، آورده 

دیگری نخواهد داشت.
نکته اساسی دیگری که نباید از آن غافل 
بود این اســت که فناوری هــای نوین و 
اینترنت هیچ تاثیری بــر ماهیت واقعی 
سفر و گردشــگری ندارند و صرفاً ابزاری 
برای سهولت روش های ترویج و فروش 
خدمات مسافرتی هستند. بررسی ها نشان 
داده، در هیچ کجای جهان توسعه یافته، 
قوانین جدیدی برای کسب و کاردر فضای 
مجازی برای شــاغلین و فعــالان حوزه 
گردشگری تعریف نشده است، بلکه برخی 
قوانین قبلی هم مــورد بازنگری، قانون 

زدایی با هدف تسهیلگری قرار گرفته اند.
فعال صنعت گردشگری

مهدی نجفی 
سرمقالـــه
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وضعیت اشتغال
 در حال حاضر 

هویتی مردانه دارد 
و به همین خاطر 

حضور زن در این 
عرصه با مشکل 
مواجه می شود.

 

راحله کاردوانی، عضو هیئت علمی مرکز 
تحقیقات زن و خانواده کــه از او برای 
حضور در بین جمعی از دوستداران کتاب 
و مسائل مربوط به حوزهٔ زنان و خانواده 
دعوت شده بود، ســخنش را با معرفی 
کتاب »زن و چالش های جامعه« آغاز 
کرد و یکی از دلایل انتخاب این کتاب 
را هوشــمندی و خلاقیت امام موسی 
صدر در پرداختن به مسئلهٔ همیشه مهم 

»زن« دانست.
در نــگاه اول بــه نظر می رســید که 
چالش هــای زن در جامعه، منحصر به 
زمانی اســت کــه او در اجتماع حضور 
دارد و بــه گفتهٔ امام موســی صدر، در 
معرض قضاوت هــای تاریخی مردان و 
یا عقده های آزاردهــی برخی زنان قرار 
می گیرد، اما به عقیدهٔ تعدادی از مادرانی 
که در نشســت »کتاب نوش« حاضر 
شده بودند تا با یکدیگر گفت وگو کنند، 
عمدهٔ چالش های زنان متأهل در جامعه، 
اتفاقاً بعد از اتمام ســاعت اداری شروع 
می شد؛ زمانی که آن ها انتظار داشتند 
مثل همهٔ مردانی که از ســر کار خسته 
به خانه می گردند، بتواننــد تا روز بعد 
استراحت کنند اما در عمل، باید بلافاصله 
باید به شغل نسبی شــان )خانه داری( 
می پرداختند و گلایهٔ آن هــا از این بار 
مضاعف نیز اغلب به شنیدن یک جمله 

ختم می شد: »شغل سببی را رها کن«.

کاردوانی، با اشاره به اینکه مسئلهٔ »زن« 
گفتمانی اســت که هر کس از دیدش 
خودش برســاختی از آن ارائه می کند، 
به اظهاراتی که معدود مردان حاضر در 
این جمع، دربارهٔ موضوع کلی نشست 
بیان کردند، تکیه کرد و گفت: نگاه مردان 
معمولاً به مسئلهٔ زنان نگاهی نظری است 
و نگاه زنان، به مسائل خودشان نگاهی 
عینی و اجرایی و کســی جز حلقه های 
میانی مثل اصحاب رســانه، نمی تواند 
نظریه را به راهکار تبدیــل کند و این 

انقطاع نظریه و عمل را از بین ببرد.
او معتقد بود که رســیدن به وضعیت 
مطلوب برای حضور زنــان در اجتماع 
سخت اســت، نیاز به مطالبه گری دارد 
و اینکــه در طول یک صد ســال اخیر 
تفاوت های زیادی در نگاه به زنان ایجاد 
شده، نشان می دهد که اگرچه همیشه 
تحولات اجتماع جلوتر از ماســت، اما 
به مرور تغییراتی رخ خواهد داد و برای 

نمونه، شــهر، پذیرای مادرانی خواهد 
شــد که بتوانند به راحتی فرزندانشان 
را با کالســکه بیرون بیاورند و امکانات 
لازم برای رســیدگی به نیازهای فوری 
نوزادشان را در این فضای بیرونی داشته 

باشند.
عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات زن و 
خانواده، یادآور شد که امام موسی صدر 
در کتاب خود، وجه انسانی زن را مورد 
تأکید قرار می دهد و قبل از اینکه او را زن 
ببیند، یک انسان می بیند اما از طرفی نیز 
وجه زنانگی او را حذف نمی کند و با این 
کار، میانهٔ دو طیفــی راه می رود که در 
بحث زنان به یکی از این دو ورطه میل 
دارند. کارودوانی، پس از شنیدن سخنان 
افراد حاضر در جمع که به مسئلهٔ حجاب 
شرعی و عرفی، شــباهت دیدگاه امام 
موسی صدر و شهید مطهری، همچنین 
آماده نبودن فضای شهری برای حضور 
مادران اشــاره کردند، توضیح داد که 

پرداختن به هر یک از این مسائل نیازمند 
جلسات جداگانه ای اســت و باید برای 
دین و اقتضائات دنیای مدرن فکری کرد.

او خاطرنشان کرد که حضرت زهرا )س( 
مشــتاقانه از اینکه کار خانه به ایشان 
سپرده شده بود استقبال کردند، اما در 
عرصهٔ اجتماع نه حضور، بلکه حماسهٔ 
سیاســی داشــتند و حضرت زینب و 
خدیجه )س( نیز به همین ترتیب رفتار 

کردند.
کاردوانــی، یادآور شــد کــه وضعیت 
اشــتغال، در حال حاضر هویتی مردانه 
دارد و به همین خاطر حضور زن در این 

عرصه با مشکل مواجه می شود.
این پژوهشــگر در پایــان تأکید کرد: 
ارزش گذاری های فکری نیز باید تغییر 
کند تا امــر تربیت فرزند کار ســاده و 
پیش پاافتاده ای تلقی نشود و ارزش زن 
در سمت او خلاصه نشود بلکه با تفکر او 

سنجیده شود.

نخستین نشست از سلسله نشست های »کتاب نوش« با موضوع »زن و چالش های جامعه« برگزار شد:

زن و دوراهی خـانه و جامعـه
زن و چالش های پرشماری که برای حضور در اجتماع دارد، 
موضوع نخستین نشست از سلسله نشست های »کتاب 
نوش« بود که به همت مجموعه توازن و انتشــارات جهاد 

دانشگاهی اصفهان برگزار شد.
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در شــــــهر 

آنچه گردشگری را عذاب می دهد؛

ازدیاد قوانین نه 
کمی قانون

نشست »آسیب شناسی وضعیت کتابخانه های اصفهان« برگزار شد:

 ضرورت مطالبه گری و پرهیز
ازنگاه سیاسی در ساماندهی کتابخانه ها

جمعی از کارشناسان و مســوولان فرهنگی در نشست »آسیب شناسی 
وضعیت کتابخانه های اصفهان« بر ضرورت مطالبه گری و پرهیز از نگاه 
سیاسی و سلیقه ای برای ساماندهی کتابخانه ها تاکید کردند. به گزارش 
ایرنا، رییس امور کتابخانه های نهاد کتابخانه های عمومی استان اصفهان در 
این نشست گفت: بی ارزش و بی هویت شدن کتابخانه ها در طی تاریخ غیر 
قابل انکار است و مرکزی که تا سال ۵۴ غسالخانه بوده است را بعد از این 
سال به کتابخانه مبدل می کنند. محسن شمس در نشست »آسیب شناسی 
وضعیت کتابخانه های اصفهان« اظهار داشــت: اگر پنج هزار سال پیش 
شاهد کتابخانه ای با عظمت در تپه اشرف اصفهان بودیم امروز بافت های 
زائد و کم بهاترین زمین ها که عمدتاً کنار آرامستان ها قرار دارد با بدترین 
دسترسی و فرسوده ترین ساختمان و ضعیف ترین معماری به مرکز مطالعه 

و کتابخانه مبدل می شود.
وی افــزود: کتابخانه ها از ماهیتی زنده برخوردارنــد که برای ماندگاری 

نیازمند تجهیز به وسایل و مدیریت کیفی است.
رییس امور کتابخانه هــای نهاد کتابخانه های عمومی اســتان اصفهان 
گفت: درمان بیماری های مبتلابه در کتابخانه ها از پیچیدگی های خاصی 
برخوردار است که بخشی از آن از طریق شکل گیری یک رویه مطالبه گری 
و فکر انقلابی برای ســاماندهی وضعیت کتابخانه و یک حرکت ســریع 

امکانپذیر است.
وی اضافه کرد: در کتابخانه عمومی ساختار متناسب با سلایق مخاطب 
تنظیم نشده و دچار خود ماندگی فنی، اداری و برنامه ای شده است که اگر 
چه از بیرون رفع آن بسیار ساده بنظر می رسد اما باید اهل فن آسیب هایی 
که در این سال ها به بدنه کتابخانه ها وارد شــده است را شناسایی و رفع 

کنند.
شمس، مطالبه گری اجتماعی را هنری دانست که در حال تخریب است و 
افزود: باید آن را زنده نگهداشت و مهمتر از آن زیبا بیان کردن مطالبه است.

وی با طرح این گلایه که چرا مدیران کتابخانه ها نظارت و سرکشــی بر 
مراکز ندارند تا از نزدیک شاهد عارض شدن مشکلات بر بدنه کتابخانه ها 
باشــند، تصریح کرد: حتی درمواقعی ما بخاطر برخی مسائل اجازه ورود 
به سالن های مطالعه را نداریم چون چند دستگی را در مدیریت شاهدیم.

    تاوان ارزش ندادن به مقولات فرهنگی را باید جایی دیگر داد
معاون فرهنگی اداره کل ارشاد اسلامی استان اصفهان نیز در این جلسه با 
بیان اینکه دبیری انجمن کتابخانه عمومی استان برعهده این اداره است 
اما مدتی تشکیل نشده است، گفت: تقویت این انجمن نیازمند مهندسی 

مجدد با نگاه تحول گرایانه و مدیریت جدید است.
علی حاج زکی با اشــاره به اینکه اگر به مقولات فرهنگی ارزش ندهیم، 
تاوانش را جایی دیگر خواهیم داد به مساله آب اشــاره کرد و گفت: آب 
یک مساله فرهنگی است که بدلیل نبود روحیه جمعی و در نظر نگرفتن 
مزیت های گروهی و نرسیدن به هم افزایی، شاهد وقوع اتفاقات یک ماه 

اخیر شدیم.
معاون فرهنگی اداره کل ارشاد اسلامی استان اصفهان گفت: با وجود اینکه 
روزهای آخر نمایشگاه کتاب را می گذرانیم اما هنوز جنب وجوشی در حوزه 

خرید کتاب مشاهده نمی شود.
وی به گم شدن حلقه اتصالی بین کتابخانه، کتابفروشی، ناشر و مولفان در 
پیدایش وضعیت نابسامان کتابخانه ها اشاره کرد و گفت: برخی از مراکز 
کتابفروشی اصفهان با استانداردهای روز طراحی شدند و فضای پر نشاطی 

را برای کتابخوانی شکل دادند.
حاج زکی افزود: اگر ما نتوانستیم ساختار فیزیکی با نشاط و جذابی را برای 

مخاطب ایجاد کنیم بدلیل کمبود اعتبارات است.
وی با این پیشنهاد که در روز کتاب و کتابخوانی جشن کتاب گرفته شود، 
اضافه کرد: به غیر از امور کتابخانه ها و شهرداری ها، کانون مساجد نیز در 
امر کتاب و کتابخانه نقش فعالی دارند که بهتر اســت از دیدگاه آنها هم 
برای رفع آسیب های موجود استفاده کرد. وی با اشاره به اینکه در گذشته 
کتابداران نقطه کلیدی در کتابخانه ها داشــتند و به جهت اینکه عاشق 
کتاب بودند با مخاطب ارتباط بهتری می گرفتند و حتی شخصیت شناسی 
و مناسب ترین کتاب را به شخص معرفی می کردند، گفت: هدایت مناسب 
مصرف کنندگان به کتاب مورد علاقه خود و ذائقه شناســی آنها در جان 

گرفتن کتابخانه ها بسیار پر اهمیت است.

    رفع ۴0 مشکل، خواسته کتابخوان ها
فرزانه سادات کمیلی که ۲۲ سال از عمر خود را در کتابخانه های استان 
گذرانده اســت و به عنوان نماینده مردم در امر کتابخوانی در این جلسه 
حضور داشت نیز به عمده ترین مشکلات بر ســر راه کتابخوان ها اشاره 
کرد و با مقایسه فضای سالن های مطالعه در کشورهای پیشرفته با ایران 
گفت: اگر در ۴ دهه گذشته هر سال تنها یکی از مشکلات اساسی در امر 

کتابخانه ها رفع شده بود هم اکنون دستکم ۴۰ مشکل را نداشتیم.
وی با اظهار اینکه در این ســال ها سرکشــی و نظارتی که باید از سوی 
مسئولان مربوطه صورت می گرفت را شاهد نبودیم و حتی نگاه حداقلی به 
وضعیت سالن های مطالعه نشده است، گفت: چراغ علم در حال سوختن 
اســت و برای جوان هایی که علم را به ثروت ارجحیت دادند هیچ فکری 
نشده است. وی با اشاره به اینکه نگاه سیاسی به فضای علمی کتابخانه ها 
بسیار ضربه زده است، افزود: بســیاری از سالن های مطالعه و کتابخانه ها 
شکل سرپناه را برای مطالعه کنندگان کتاب به خود گرفته است و از هیچ 

استاندارد و معیاری یا معماری برخوردار نیست.

 مدیر روابط عمومی
  اداره کل انتقال خون

 استان اصفهان:

 ذخیره خون
  استان اصفهان 

4 روز است

مدیر روابط عمومی اداره کل انتقال خون استان 
اصفهان گفت: در حال حاضر وضعیت ذخیره خون 
استان چهار روز است که این شرایط بحرانی نبوده 
ولی مطلوب نیز نیست، ما باید ذخیره خون مرکز 
را بالای هفت روز نگهداریم تا بتوانیم پاسخگوی 

مراکز درمانی باشیم.
 لطفعلی جعفری در گفت و گو با صاحب نیوز اظهار 
کرد: باتوجه به اینکه در فصل سرما قرار داریم و با 
کاهش مراجعه کننده خون مواجه هستیم ولی 
مصرف خون مراکز درمانی به قوت خود باقی است، 
از اهداکنندگان می خواهیم که با مراجعه به مراکز 
انتقال خون استان، خون خود را اهدا کنند. مدیر 

روابط عمومی اداره کل انتقال خون استان اصفهان 
عنوان کرد: در حال حاضر وضعیت ذخیره خون 
استان چهار روز است که این شرایط بحرانی نبوده 
ولی مطلوب نیز نیست، ما باید ذخیره خون مرکز 
را بالای هفت روز نگهداریم تا بتوانیم پاسخگوی 

مراکز درمانی باشیم. 
جعفری بیان کرد: از بانوان استان درخواست داریم 
همانگونه که در مشارکت های اجتماعی به صورت 
فعالانه مشارکت می کنند در امر اهدای خون نیز 
مشارکت بیشتری داشــته باشند و با مراجعه به 

مراکز اهدای خون، خون خود را اهدا کنند. 
وی افزود: علاوه بــر آن مراجعه کنندگان ما اول 

مشاوره و معاینه می شوند سپس خون گیری انجام 
می شود، مراجعه کنندگان از کم خونی نترسند 
چرا که اگر شرایط اهدای خون را نداشته باشند از 

آن ها خون گرفته نمی شود.
 لطفعلی جعفری گفت: همشهریان بابت اهدای 
خون نگرانی نداشته باشــند مراکز اهدای خون 
کاملًا اســترلیزه می شــود و تمام پروتکل های 
بهداشــتی از نظر کرونــا رعایت می شــود، از 
اهداکنندگان خون و هم اســتانی ها درخواست 
داریم به صورت مســتمر و تدریجی برای انتقال 
خون به مراکز اهدای خون مراجعه کرده و خون 

خود را اهداکنند.

نشست تخصصی

از سوی اوج انجام گرفت؛

معرفی رابط سازمان در استان اصفهان
رئیس اداره اعزام تخصصی و تشکل های تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان:

امداد فرهنگی در آستان مقدس زینبیه انجام گرفت
سیدمحمد طباطبایی به عنوان نماینده سازمان هنری رسانه ای اوج در استان اصفهان معرفی شد. 
با توجه به اهمیت گسترش انتشار تولیدات رسانه ای و همچنین ارتباط گیری هرچه بهتر هنرمندان 
استان اصفهان با سازمان هنری و رسانه ای اوج، سیدمحمد طباطبایی به عنوان رابط جدید سازمان 

هنری رسانه ای اوج دراستان اصفهان معرفی شد.
 مدیریت انجمن ســینمای جوانان ایران اســتان اصفهان، مدیریت باشــگاه خبرنگاران جوان 
مرکزاصفهان، مدیرامور سینمایی جشنواره بین المللی فیلم های کودکان ونوجوانان، مشاورمدیرکل 
صداوسیمای مرکزاصفهان، نویسنده، تهیه کننده و کارگردان فیلم های داستانی، مستند و برنامه های 
تلویزیونی و تدریس از جمله سوابق طباطبایی است. وی برنده فانوس زرین جشنواره فیلم عمار 
برای فیلم کوتاه داستانی ۱۱=۱+۱ و چندین جشنواره دیگر، دانش آموخته رشته کارگردانی سینما 
ازدانشگاه سوره و دانشجوی دکترای مدیریت رسانه است.  هنرمندان استان اصفهان می توانند با 
حضور در مجموعه فرهنگی هنری استاد فرشــچیان اصفهان و مراجعه به دفتر انجمن سینمای 
جوانان استان اصفهان با ارائه طرح ها، تولیدات و آثار خود، از حمایت سازمان هنری رسانه ای اوج 

بهره مند شوند.

رئیس اداره اعزام تخصصی و تشکل های تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان گفت: با توافق انجام 
شده، این دفتر متناسب با ویژگی های این آستان و نیازسنجی انجام شده، با اعزام مبلغ تخصصی، 
زمینه را برای امداد فرهنگی فراهم خواهد کرد. حجت لااسلام محسن کاردانپور در گفت و گو 
با صاحب نیوز اظهار کرد: امداد فرهنگی نوعی مواجهه با آسیب های اجتماعی است، که سعی 
می کند با در نظر گرفتن ویژگی های اسلامی و ایرانی و با توجه ویژه بر پیشگیری از وقوع آسیب 
با رویکرد مددکارانه به مواجهه با آسیب های اجتماعی بپردازد. وی افزود: امدادگر فرهنگی فرد، 
گروه یا نهادی است که تلاش می کند مبتنی بر دانش دینی و ظرفیت های فرهنگی بومی منطقه، 
از وقوع و یا تشدید آسیب فرهنگی اجتماعی جلوگیری کرده و مسیر رشد و ارتقای فرد و جامعه را 
فراهم سازد. وی تصریح کرد: به منظور تعامل و ارائه راهکارهای تبلیغی و اجرایی، حجت الاسلام و 
المسلمین حامد اهتمام معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی اصفهان با حضوردرآستان 
مقدس حضرت زینب بنت موسی بن جعفرازنزدیک با فعالیت های این مجموعه آشنا و با حجت 
الاسلام پودینه، معاون فرهنگی وجناب آقای هاشمی، معاون اجتماعی این آستان دیدار و گفت 

و گو کردند.

رئیس هیئت گلف اســتان اصفهان با بیان اینکه به دنبال توسعه 
و بهبود زیرساخت های گلف هستیم، گفت: راه اندازی ۱۵ زمین 
گلف در مناطق ۱۵ گانه شهر و گلف محله را به شهرداری اصفهان 

پیشنهاد داده ایم.
کوروش محمدی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص وضعیت هیئت 
گلف استان اصفهان اظهارکرد: از ابتدای سال تاکنون سعی کرده ایم 
با توجه به شرایط و وضعیت موجود، برنامه های خود را اجرایی کنیم، 
همچنین در برنامه های فدراسیون از جمله لیگ برتر حضور فعال 
داشته باشیم. وی افزود: در لیگ برتر آقایان تیم های شاهین شهر و 
اصفهان و در لیگ بانوان تیم اصفهان حضور دارند که یک مرحله از 
لیگ برتر در بخش آقایان هفته گذشته برگزار شد که به نوعی دربی 
اصفهان بود که دو تیم به تساوی رضایت دادند. اواخر هفته جاری 
نیز مرحله دوم لیگ در مسجد ســلیمان برگزار می شود که تیم 
اصفهان به این مسابقات اعزام خواهد شد. وی ادامه داد: جوان گرایی 
و پشتوانه سازی تیم ها یکی از نکاتی است که برای هیئت از اهمیت 
زیادی برخوردار است و به همین منظور ۸ تیم در رده های مختلف 
سنی سازماندهی کرده ایم. در بخش مینی گلف فعالیت های بسیار 
خوبی داشته ایم و تیم های بانوان و آقایان و همچنین تیم رسانه، 
تمرینات بســیار خوبی ســپری می کنند و امیدواریم بتوانیم در 
مسابقاتی که برگزار می شود سکوهای قهرمانی خوبی را به خود 
اختصاص دهیم. رئیس هیئت گلف اســتان اصفهان در خصوص 
برنامه های این هیئت، اضافه کرد: با توجه به رشته های زیر مجموعه 
هیئت گلف، سعی شده تا نگاه یکسانی به تمامی رشته ها و در همه 
بخش ها از آموزش تا همگانی و قهرمانی، همچنین تقویت و تربیت 
مربیان و داوران داشته باشیم تا بتوانیم به اهدافی که برای رشد و 

پیشرفت هیئت درنظر داریم، دست پیدا کنیم.
وی تصریح کرد: متأسفانه شیوع ویروس کرونا تأثیر منفی بر تمامی 
فعالیت ها داشت، زیرا روند رو به رشدی در زمینه استعدادیابی آغاز 
کرده بودیم که در طی این دو سال متوقف و بعد سرعت بسیار پایینی 
به خود گرفت، اما اکنون با بهبود شرایط دوباره در حال مذاکره با 

مدارسی هستیم که فعالیت حضوری خود را آغاز کردند تا بتوانیم 
شرایط بهتری را برای جذب علاقه مندان به این رشته در رده های 

پایه و استعدادیابی داشته باشیم.
محمدی خاطرنشان کرد: یکی دیگر از مشکلات رشته گلف علاوه 
بر گرانی تجهیزات و وسائل که تهیه آن برای ورزشکاران این رشته 
بسیار سنگین است، موضوع زیر ساخت های موجود استان اصفهان 
اســت. زمین مینی گلف مجموعه کوثر، یکی از زمین های بسیار 
خوب و استاندارد این رشته در کشور است، در خصوص دسترسی 
به زمین ورزشگاه بزرگ مشکلاتی داشتیم که با کمک خیرین و 
برخی از ارگان ها توانستیم شرایط خوبی برای رفت و آمد و استفاده 
ورزشکاران مهیا کنیم. همچنین در تلاش هستیم تا بتوانیم زمین 
تمرینی خوب و با کیفیتی در مجموعه کوثر ایجاد کنیم که مراحل 
نقشه کشی آن انجام شده است؛ داشتن چنین زمینی برای رشد و 
پیشرفت ورزشکاران بسیار اهمیت دارد. وی با بیان این که رشته 
گلف از رشــته های ویترینی و رسانه ای نیســت، گفت: برخلاف 
جذابیت و قدمت بسیار زیاد گلف، این رشته در ایران بسیار مهجور 
اســت؛ چرا که از رشته های ورزشی رســانه ای نیست و به همین 
دلیل در تمامی زمینه ها از جمله ورود اسپانسرها، زیرساخت ها و 
سایر موارد دیده نشده اســت. برای حضور پرقدرت تیم های لیگ 
برتری با برخی از ارگان ها و شــرکت های مستقر در اصفهان وارد 
مذاکره شده ایم و امیدواریم بتوانیم از این ظرفیت نیز برای تقویت و 
توسعه گلف استفاده کنیم. رئیس هیئت گلف در ارتباط با اعتبارات 
این هیئت خاطرنشان کرد: متاسفانه اعتبارات بسیار کمی به گلف 
اختصاص داده می شود و امســال هیچ واریزی نداشتیم و تمامی 
هزینه ها از جمله اعزام تیم ها از محل کمک های خیرین و ســایر 

دستگاه ها بوده اســت؛ هرچند اداره کل ورزش و جوانان در بحث 
احداث و توسعه زیرساخت ها کمک هایی داشته اند؛ اما با توجه به 
حجم برنامه هایی که برای رشــد، توسعه و پیشرفت این رشته در 
نظر داریم، بسیار ناچیز است.  وی در خصوص احداث زمین گلف 
در دیگر مناطق شهر اصفهان با توجه به تمرکز زمین های موجود 
در شمال شهر اصفهان، اضافه کرد: به شهرداری اصفهان پیشنهاد 
همکاری در زمینه راه اندازی گلف محله و احداث ۱۵ زمین گلف 
در مناطق ۱۵ گانه شهرداری اصفهان داده شد که تاکنون محقق 
نشده است که در صورت انجام این کار، شاهد تحول بسیار خوبی در 
توسعه و همگانی کردن این رشته خواهیم بود. رئیس هیئت گلف 
استان اصفهان تصریح کرد: با برنامه هایی که داشتیم، توانستیم 
اقشار مختلفی را درگیر این رشته کنیم و اکنون با دسترسی بهتر 
به زمین گلف ورزشگاه بزرگ نقش جهان، روزهای تعطیل شاهد 
حضور علاقه مندان بسیاری هســتیم که به صورت خانوادگی و 
دوســتانه گلف بازی می کنند. وی ادامــه داد: در بخش قهرمانی 
استان اصفهان از جمله اســتان هایی بوده که همیشه حرف برای 
گفتن داشته و تیم های اصفهان بر روی ســکو بوده اند، به ویژه در 
بخش بانوان که فعالیت بیشتری داریم. همچنین گلف بازان خوبی 
هم از اســتان اصفهان به اردوهای ملی دعوت شدند که با توجه 
به فعالیت های خوب و چشمگیر فدراســیون، امیدواریم بتوانند 
توانمندی های بیشتری از خود نشان دهند. محمدی با تأکید بر 
ظرفیت شهرستان ها و فعال شدن آن ها در رشته گلف، گفت: نگاه 
به شهرستان های استان و فعال کردن آن ها نیز از اهداف بسیار مهم 
هیئت گلف استان است که در دو بخش به آن پرداخته می شود؛ اول 
فعال تر کردن شهرستان هایی که گلف آن ها فعال است و همچنین 
رفع نیازها و مشکلات آن ها در حد توان هیئت و در ادامه، بررسی 
وضعیت شهرستان هایی که فعال نیستند تا با توجه به ظرفیت و 
پتانسیلی که دارند بتوانیم با هماهنگی با اداره کل ورزش و جوانان 
این رشته را در تمامی شهرستان ها فعال و از این طریق نیروهای 

مستعد بیشتری را جذب کنیم.

پیشنهاد رئیس هیئت گلف استان اصفهان به شهرداری:

 15 زمین گلف در مناطق 15 گانه
 شهر راه اندازی شود



فرماندار اصفهان در نشست با شهردار بهارستان خبر داد:

تشکیل کار گروه بررسی مشکلات و معضلات منطقه مَرغ
محمدعلی  صدرهاشمی:  مهرشاد  سید 
شهردار  با  نشستی  در  اصفهان  فرماندار  احمدی 
بهارستان، با اشاره به ظرفیت های خوب موجود 
در این شهر گفت: سکونت قومیت های مختلف 
می توان  و  است  خوبی  ظرفیت  بهارستان  در 
فرهنگ های مختلف را برای اهداف مشترک به 
هم رسانی کرد. فرماندار اصفهان افزود: بهترین 
و زیباترین آداب و رسوم قومیت های ساکن در 
احمدی  شود.  معرفی  و  شناسایی  باید  بهارستان 
تصریح کرد: متأسفانه پیوست های لازم )فرهنگی، 
آموزشی و خدماتی( برای طرح های توسعه شهر 

مشکلات  امر  این  و  نشده  بینی  پیش  بهارستان 
اینکه  بیان  با  وی  است.  کرده  ایجاد  را  فراوانی 
هویت یک شهر به ساختار سیاسی و تشکیلات 
نیست، عنوان کرد: هویت شهر  اداری آن شهر 
هایی  علاقمندی  و  فرهنگ  رسوم،  و  آداب  به 
است که الزاماً به ساختار سیاسی و یا تشکیلات 
اداری مربوط نیست. فرماندار اصفهان افزود: باید 
ایجاد  بهارستان  شهروندان  بین  واحدی  گفتمان 
اداری مستقلی  شود که دنبال ساختار سیاسی و 
خاص  کارگروهی  کرد:  تأکید  احمدی  باشند. 
و  تشکیل  مدخل  ذی  دستگاه های  محوریت  با 

بررسی  مورد  منطقه مرغ  مشکلات و معضلات 
لزوم  بر  تأکید  با  وی  گیرد.  قرار  پیگیری  و 
پیگیری مشکلات مربوط به حوزه حمل و نقل 
بهارستان  متروی  موضوع  افزود:  بهارستان،  در 
ازجمله اولویت های مهم استان و شهرستان است 
و پیگیری های لازم در این خصوص انجام خواهد 
شد. احمدی تصریح کرد: آموزش و پرورش از 
جمله مشکلات بهارستان است که باید گام های 
بر  وی  شود.  برداشته  خصوص  این  در  مؤثری 
لزوم تقویت زیرساخت های فرهنگی در بهارستان 
تأکید کرد و افزود: باید از ظرفیت خوب مردم 

تقویت  راستای  در  نخبگان  و  جوانان  بالاخص 
زیرساخت های فرهنگی و رفع معضلات اجتماعی 
در بهارستان استفاده شود. فرماندار اصفهان تأکید 
کرد: پیگیری های لازم پیرامون برگزاری جلسات 
شورای فرهنگ عمومی در بهارستان با محوریت 
عمران،  همکاری شرکت  با  و  شهر  این  علمای 
فرهنگی  دستگاه های  و  فرمانداری  شهرداری، 
که باید مشغول کار شوند، انجام شود. همچنین 
نظارت کامل بر پایگاه های سلامت و اورژانس 
از اهمیت بسیاری برخوردار است و در این راستا 
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جوانان  والیبال  برتر  لیگ  رقابت های 
روز  پسران  بخش  در  ایران  باشگاه های 
تیم  متوالی  پیروزی  چهارمین  با  سه شنبه 
سایپا تهران و نخستین شکست تیم پیکان 
ایرنا،  به گزارش  در کاشان پیگیری شد. 
در دیدارهای روز چهارم از گروه نخست 
مسابقه ها که در سالن ورزشی جهان پهلوان 
تیم شهرداری  برگزار شد،  تختی کاشان 
متوالی مقابل راه یاب  ارومیه در سه ست 
ملل مریوان پیروز شد و تیم های شهرداری 
گنبد و سایپا تهران با حساب سه بر ۲ به 
ترتیب از سد آذرباتری ارومیه و هورسان 
رامسر گذشتند. در دیدارهای گروه دوم 
ورزشی  سالن  در  که  نیز  رقابت ها  این 
تیم های  دارد،  جریان  اردهال  شهدای 
هراز آمل و سپاهان اصفهان در سه ست 

شهداب  تیم های  مقابل  ترتیب  به  متوالی 
یزد و فولاد سیرجان به برتری رسیدند تیم 
شهرداری ورامین با حساب سه بر یک بر 
تیم پیکان تهران غلبه کرد. تیم های مس 
پاس گرگان در روز چهارم  رفسنجان و 
رقابت های  داشتند.  استراحت  مسابقه ها 
لیگ برتر والیبال جوانان باشگاه های ایران 
با حضور ۱۴ تیم در ۲ گروه هفت تیمی 
به  و  آغاز شده  هفته جاری  شنبه  روز  از 
مدت ۱۰ روز ادامه دارد. در گروه نخست 
ارومیه،  آذرباتری  تهران،  سایپا  تیم های 
رفسنجان،  مس  مریوان،  ملل  راه یاب 
و  گنبد  شهرداری  ارومیه،  شهرداری 
هورسان رامسر با هم به رقابت می پردازند 
تهران،  پیکان  تیم های  دوم  گروه  در  و 
فولاد سیرجان، هراز آمل، پاس گرگان، 

شهداب یزد، سپاهان اصفهان و شهرداری 
می روند.  یکدیگر  مصاف  به  ورامین 
رقابت ها،  این  مقدماتی  مرحله  پایان  در 
چهار تیم برتر هر گروه به مرحله حذفی 
رییس  فتاحی  حسن  می کنند.  صعود 
سرپرست  عنوان  به  کاشان  والیبال  هیات 
کل، اصغر حاجی کاظمی ناظر داوری و 
احمد دامغانی نژاد به عنوان نماینده سازمان 
این مسابقه ها فعالیت  لیگ فدراسیون در 
دارند. همچنین فریبرز مرادیان، رمضانعلی 
عزیزی، علیرضا گیلانی و مرتضی فاخران 
محمد  واعظی،  سعید  و  فنی  ناظران 
علیرضا  عزیزیان،  محمدرضا  هاشم اف، 
احمد  مهرپور،  وحید  محمد  پوردهقان، 
سرمست، مجتبی نعمتی، صادق رضایی و 

محمد آقایی داوران این مسابقه ها هستند.

معاون فنی مرکز بهداشت استان گفت: خمینی شهر با ۷.۳۱ درصد رشد، 
بیشترین پیشرفت پوشش واکسیناسیون را در میان شهرستان های استان در 
طرح شهدای سلامت دارد. طرح شهدای سلامت با هدف ایمنی دسته 
جمعی و افزایش پوشش واکسیناسیون از اول آذر در استان اصفهان 
اجرا شد. به گزارش ایرنا، مهرداد زینلیان در ستاد استانی مقابله با کرونا 
با اقدامات انجام شده در طرح شهدای  در استانداری اصفهان افزود: 
سلامت، خمینی شهر با ۷.۳۱ درصد، لنجان ۶.۴۱ درصد و نایین ۶.۱۹ 
درصد بیشترین پیشرفت پوشش واکسیناسیون را در بین شهرستان ها تا 
۲۱ آذر داشته اند. وی با اشاره به اینکه پوشش نوبت اول واکسیناسیون 
کرونا در کل دنیا تا کنون ۵۶ درصد بوده است، اظهار داشت: درصد 
پوشش نوبت اول واکسیناسیون در کشورهای فقیر ۷.۱ گزارش شده 
است که این رقم در ایران در جمعیت بالای ۱۲ سال تا کنون ۸۷ درصد 
و در استان اصفهان به ۸۴.۶ درصد رسیده است. وی با اشاره به اینکه 
اصفهان در مقایسه با میانگین کشوری وضعیت مناسبی در واکسیناسیون 
دارد، افزود: تعداد دُز تزریق شده نوبت اول در اصفهان سه میلیون و ۵۸۸ 
هزار و ۶۳۳ و تعداد دز تزریق شده نوبت دوم سه میلیون و ۲۴ هزار و 

۵۶۶ و تعداد دز تزریق شده نوبت سوم ۱۸۷ هزار و ۱۵۷ است.
بهمن ۹۹  از  اینکه  اشاره  با  استان اصفهان  بهداشت  فنی مرکز  معاون 
واکسیناسیون آغاز شده است، تصریح کرد: بیشترین تزریق واکسن در 
مهرماه جاری صورت گرفته است. وی با بیان اینکه پوشش واکسیناسیون 

نوبت دوم در استان اصفهان به حدود ۶۹ درصد رسیده است، ادامه داد: 
تزریق دز سوم واکسیناسیون در اصفهان از شهریور امسال آغاز شد و 
همچنان ادامه دارد و توصیه می شود که مردم جهت دریافت دز سوم 
اقدام کنند. معاون فنی مرکز بهداشت استان اصفهان گفت: در طرح 
شهدای سلامت در بازدید از صنوف تعداد ۶ هزار و ۷۰۱ نفر که تقریباً 
معادل ۳۱ درصد از افراد واکسن نزده در بین فعالان صنفی بودند اقدام 
به تزریق واکسن کردند. وی افزود: در مجموع در این طرح ۵۶ هزار 
و ۵۳۱ نفر به صورت آموزش چهره به چهره تشویق به تزریق واکسن 
شدند. زینلیان، مراکز تجمیعی واکسیناسیون شهر اصفهان را از اول دی 
ماه، کوثر خیابان امام خمینی، ارتش خیابان شهدای صفه، نمایشگاه بین 
المللی سابق خیابان پل شهرستان، مصلای طوقچی میدان قدس و آخت 

الرضا حرم زینبیه اعلام کرد.
وی با اشاره به اینکه از تریبون نماز جمعه برای ترغیب به واکسن استفاده 
شده است، بیان داشت: برخی از دستگاه های اجرایی پوشش صد در 
صدی داشته و برخی همکاری لازم را در تزریق واکسن نداشتند و 

تعدادی از کارمندان آنها واکسینه نشده اند.
رسول جهانگیری رییس اتاق اصناف اصفهان نیز در این نشست با اشاره 
به واکسیناسیون اصناف گفت: ما محدودیت های ویژه ای برای اعمال 
واکسیناسیون گذاشته ایم لذا بسیاری از افراد که جهت تمدید یا دریافت 

پروانه کسب مراجعه می کنند باید کارت واکسن داشته باشند.

با ساخت جاده فریدونشهر به پشتکوه و حذف گردنه کیو ارستان، حدود 
۲۰ هزار نفر از روستاییان و عشایر منطقه پشتکوه موگویی از راه ارتباطی 
نیروی  زدایی  محرومیت  قرارگاه  مسئول  می شوند.  برخوردار  مناسب 
زمینی سپاه در بازدید از روند ساخت این جاده با اشاره به پیشرفت ۵۵ 
درصدی ساخت آن گفت: جاده فریدونشهر به پشتکوه در شش ماه اول 
سال آینده افتتاح می شود. سردار مجید رضا حسن زاده افزود: جاده فعلی 
فریدونشهر به پشتکوه موگویی که راه ارتباطی ۲۵ روستا نیز هست، به 
دلیل وجود گردنه های زیاد در مواقع بارش برف و کولاک مسدود یا 
رفت و آمد در آن سخت می شود. با ساخت جاده جدید فریدونشهر به 
پشتکوه، طول مسیراز ۱۴ کیلومتر به ۶ کیلومتر کاهش می یابد و شیب 

جاده نیز از ۱۵ به ۴ درصد کاهش می یابد.

لیگ برتر والیبال جوانان ایران در کاشان برگزار شد:

چهارمین پیروزی تیم والیبال سایپا و نخستین شکست پیکان

در طرح شهدای سلامت:

خمینی شهر بیشترین پیشرفت پوشش واکسیناسیون را در اصفهان دارد

باساخت جاده جدید فریدونشهر به پشتکوه انجام گرفت:

برخوداری ۲۰ هزار روستایی و عشایر از 
راه ارتباطی مناسب

رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی 
وگردشگری شهرستان آران وبیدگل:

مرمت بقعه متبرکه امامزاده بی بی 
زینب در یزدل آغاز شد

ــدگل  ــی شهرســتان آران وبی ــای شــاخص تاریخی-مذهب بن
در روســتای یــزدل مرمــت شــد. رییــس اداره میــراث 
فرهنگــی، صنایــع دســتی وگردشــگری شهرســتان آران 
ــی زینــب  ــی ب وبیــدگل گفــت: وســعت صحــن امامــزاده ب
ــع  )س( روســتای یــزدل ایــن شهرســتان ســه هــزار متــر مرب
کــه دارای مســجدی زیبــا بــا بنــای تاریخــی بــا قدمــت ۴۰۰ 
ــاه  ــرای رف ــه ب ــت ک ــع اس ــر مرب ــاحت ۳۰۰ مت ــاله و مس س
ــاخته  ــراف آن س ــرا در اط ــر س ــاب زائ ــران ۱۸ ب ــال زائ ح
شــده اســت. سیدحســین چاکــری افــزود: قدمــت ســاختمان 
ــی  ــان ایلخان ــه زم ــه متبرکــه ب ــن بقع ــه ای ــی و گنبدخان اصل
می رســد و بنــای امامــزاده، الحاقاتــی در دوران صفویــه 

ــت. ــده اس ــت ش ــار مرم ــان قاج ــته و در زم داش
وی افــزود: از ســال ۱۳۹۷ همــه بناهــای تاریخــی و میراثــی 
امامــزاده بــا مصوبــات هیــات امنــاء و دســتور کار اداره 
کل میــراث فرهنگــی اســتان شــامل دو گلدســته اســتحکام 
اهالــی  بــا کمــک خیــران و  بخشــی و کاشــی های آن 
روســتا بــا هزینــه یــک میلیــارد تومــان مرمــت شــده اســت.

رییــس اداره میــراث فرهنگــی، صنایــع دســتی وگردشــگری 
شهرســتان آران وبیــدگل گفــت: ایــن امامــزاده دارای ۴ 
گلدســته اســت، ۲ گلدســته بــزرگ و کاشــیکاری شــده آن 
از کــف بــه ارتفــاع ۱۸ متــر و دو گلدســته کوچکتــر آن از 

کــف ۹ متــر ارتفــاع دارد.
چاکــری افــزود: همچنیــن گنبــد مخروطــی شــکل و چنــد 
ــاع ۱۶  ــه ارتف ــزاده ب ــر امام ــی نظی ــیکاری ب ــا کاش ــی ب ضلع
ــای  ــا رواق ه ــه ب ــای بقع ــر بن ــاحت زی ــه مس ــت ک ــر اس مت
نســب  مربــع می رســد. وی گفــت:  متــر  هــزار  بــه  آن 
ــل  ــزرگان مح ــدان و ب ــاد معتم ــه اعتق ــا ب ــزاده بن ــن امام ای
ــر  ــن اث ــد و ای ــر )ع( می رس ــن جعف ــی ب ــرت موس ــه حض ب
ارزشــمند تاریخی-مذهبــی بــه شــماره ۱۳۵۴ در تاریــخ 
۱۳۵۵/۱۱/۱۱ ثبــت ملــی شــده اســت. آســتان مقــدس 
امامــزاده بــی بــی زینــب )ســلام الله علی هــا( در اســتان 
ــهر  ــری ش ــدگل، ۱۴ کیلومت ــتان آران و بی ــان شهرس اصفه

ــت. ــده اس ــع ش ــدگل واق آران و بی

مدیر شبکه بهدشت و درمان شاهین شهر و میمه از تزریق بیش از ۴۰۰ هزار دُز واکسن در 
سطح شهرستان خبر داد و گفت: طرح محدودیت های هوشمند کرونا در پنج محور از ۲۱ 
آذر در شهرستان آغاز شده است. علی پارسا در گفت و گو با خبرنگار صاحب نیوز؛ از 
تزریق بیش از ۴۰۰ هزار دوز واکسن در سطح شهرستان شاهین شهر و میمه خبر داد و اظهار 
کرد: تاکنون حدود ۴۰۲ هزار دُز انواع واکسن کرونا در شهرستان تزریق شده که از این 
تعداد واکسن، ۲۰۸ هزار دُز نوبت اول، ۱۸۰ هزار دُز نوبت دوم و ۱۴ هزار دز نوبت سوم 

است.
مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان شاهین شهر و میمه با بیان اینکه پوشش واکسیناسیون 
جمعیت ایرانی بالای ۱۲ سال شهرستان در شاخص نوبت اول واکسن ۸۷ درصد و نوبت دوم 
۷۵ درصد و نوبت سوم ۱۵ درصد است خاطرنشان کرد: پوشش نوبت اول واکسیناسیون 
در مناطق روستایی ۹۴ درصد و نوبت دوم ۸۷ درصد و نوبت سوم ۲۴ درصد رسیده است.

 کاهش آمار تلفات بیماری کرونا به کمترین میزان با یک نفر در یک ماه 
گذشته

وی با اشاره به اینکه هفته گذشته از ۵۵۱ مورد تست کرونا در شهرستان ۴۸ مورد آن مثبت 
بود و ۲۹ نفر از شهروندان در بیمارستان های استان بستری شده اند تسریع کرد: با تلاش های 
شبانه روزی کادر بهداشت و درمان، مدافعان سلامت و همراهی مردم در انجام واکسیناسیون 
و رعایت پروتکل های بهداشتی، طی یک ماه گذشته فقط یک نفر فوتی در شهرستان 

داشتیم که این کمترین میزان از ابتدای شیوع بیماری کرونا در شهرستان است.
 آغاز اجرای طرح محدودیت های هوشمند کرونا در شهرستان

پارسا از آغاز طرح محدودیت های هوشمند در شهرستان خبر داد و ابراز کرد: براساس 
مصوبه ستاد ملی کرونا، اجرای طرح محدودیت های هوشمند کرونا از روز دوشنبه ۲۱ 
آذر همزمان با سراسر کشور در پنج محور شامل ادارات و کارکنان تجاری و خدمات 
آموزشی _فرهنگی و اجتماعی _ تردد و حمل و نقل آغاز شده است که بر همین اساس 
هرگونه فعالیت و حضور افراد برای ارائه یا دریافت خدمات دولتی و آموزشی، اجتماعی، 
صنفی و ایاب و ذهاب مشروط به داشتن کارت واکسن و یا ارائه تست )pcr( منفی کرونا 
طی ۷۲ ساعت گذشته است در غیر این صورت مشمول اعمال جرائم و یا ممانعت از فعالیت 

خواهند شد.
 افراد بالای 40 سال و 60 سال برای دریافت دوز سوم مراجعه کنند

مدیر شبکه یهداشت و درمان شهرستان شاهین شهر و میمه تاکید کرد: در حال حاضر 
انواع واکسن های کرونا شامل سینوفارم، برکت، بهارات، پاستوکواک و اسپایکوژن در 
شهرستان موجود است و کلیه متولدین ۱۳۸۸ به قبل در شهرستان می توانند با مراجعه به 
مراکز واکسیناسیون شهرستان اقدام به دریافت واکسن دلخواه خود نمایند. علاوه بر این 
کلیه افراد بالای ۴۰ سال که واکسن های سینوفارم، برکت یا بهارات را دریافت کرده اند و ۳ 
ماه از تزریق نوبت دوم آنها گذشته می توانند برای دریافت نوبت سوم )دوز یادآور( مراجعه 
نمایند و افراد بالای ۶۰ سال که واکسن آسترازنکا تزریق کرده اند و ۶ ماه از نوبت دوم آنان 

گذشته نیز می توانند برای تزریق نوبت سوم مراجعه نمایند.
 کلیه مراکز تجمیعی واکسیناسیون شهرستان فعال هستند

وی یا بیان اینکه در حال حاضر مرکز تجمیعی واکسیناسیون انقلاب در شاهین شهر، مرکز 
تجمیعی شهر گز و پایگاه واکسیناسیون شهر گرگاب کماکان در دو شیفت از ۸ صبح تا 
۷ شب و سایر پایگاه های واکسیناسیون شهرستان نیز از ۸ صبح تا ساعت ۱۴ فعال و آماده 
خدمت رسانی به شهروندان هستند خاطرنشان کرد: مشکلی در زمینه تأمین واکسن نداریم و 
امیدواریم با همکاری مردم و با توجه به اجرای سراسری طرح محدودیتهای هوشمند، انشاالله 
پوشش دوز اول و دوم واکسیناسیون را هر چه زودتر به اتمام )بالای ۹۰ درصد( برسانیم تا 
وضعیت آبی شهرستان پایدار بماند و از وقوع موج های بعدی با سویه های جهش یافته جدید 
کرونا جلوگیری و در امان باشیم. رسیدن به این مهم در گرو همکاری مردم و مراجعه افراد 

واجد شرایط به مراکز واکسیناسیون است.

مدیر شبکه بهداشت و درمان خبر داد:

 تزریق بیش از 4۰۰ هزار دُز واکسن
در شاهین شهر و میمه

گزارش تصویری

ابلاغ معاون سیاسی، امنیتی واجتماعی استانداری اصفهان درجلسه ستاد استانی کرونا:

 مراسمات طبق پروتکل ها پیش برود
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری درخصوص 
طبق  مراسمات  گفت:  فاطمیه  دهه  مراسم های  برگزاری 
ایستگاه های  برگزاری  اصل  در  برود؛  پیش  پروتکل ها 
توسط  آن  جزئیات  اما  نداریم  مخالفتی  نیز  صلواتی 

دانشگاه علوم پزشکی مطرح شود.
امنیتی و اجتماعی  محمدرضا جان نثاری، معاون سیاسی، 
استانداری بعد از ظهر امروز در جلسه ستاد استانی کرونا 
با بیان اینکه اعضای ستاد کرونا خصوصاً در طرح شهدای 
به دست  خوبی  نتایج  طاقت فرسا  زحمات  با  سلامت 
بسیجیان،  دستگاه ها،  مدیران  از  داشت:  اظهار  آوردند، 
اصناف، رسانه ها و... که بسترهایی برای موفقیت این طرح 

ایجاد کردند تشکر می کنم.
 در مرحله دوم طرح شهدای سلامت، چینش 
پیدا خواهد  تغییر  واکسیناسیون  مراکز  تعداد  و 

کرد
وی عنوان کرد: طرح شهدای سلامت تمام نشده است، 
مرحله اول این طرح تا امروز بود و مرحله دوم آن از فردا 
مراکز  چینش  برای  جغرافیایی  گستره  جدید  ترکیب  با 
واکسیناسیون آغاز می شود و تنها چینش و تعداد مراکز 
تغییر خواهد کرد و تمام کارها با قوت قبل ادامه خواهد 

داشت.
جان نثاری یادآور شد: ابلاغیه جدید وزارت کشور، کمیته 
اعمال محدودیت های هوشمند است  امنیتی درخصوص 
و اولین جلسه آن صبح امروز برگزار شد؛ نیاز است این 

ابلاغ  به همه دستگاه ها  امنیتی  اداره کل  ابلاغ که توسط 
شده، اعمال شود؛ برخی ساز و کارها نیاز به کار دارد و 
تمام ابهامات تا هفته آینده رفع خواهد شد اما این مورد 
نافی اجراز آن از زمان ابلاغ نیست و اگر دستگاهی ابهام 
یا سوالی در این خصوص دارد به اداره کل امنیتی منعکس 

کند.
اشاره  با  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
است  مطرح  سطح   ۳ واکسیناسیون  پوشش  در  اینکه  به 
توضیح داد: کف واکسیناسیون ۸۵ درصد، سقف متوسط 
۹۵ و سقف نهایی ۱۰۰ درصد است و نیاز است مراحل 

اول تا سوم واکسیناسیون با همین دید پیش برود.
وی تأکید کرد: از دست اندرکاران طرح می خواهم سستی 
در پشتکارشان وارد نشود؛ همچنان واکسیناسیون اولویت 
اول کشور، استان و شهرستان است و شهرستان هایی که 
مبنای  بروند؛  پیش  زودتر  هرچه  نرسیده اند   ۸۵ کف  به 
است  نیاز  و  است  واکسیناسیون  درصد   ۸۵ محاسبه 
شهرستان هایی که با این عدد فاصله دارند، خود را به این 

عدد نزدیک کنند.
قوت  با  همچنان  بازرسی ها  اینکه  به  اشاره  با  جان نثاری 
ادامه پیدا کند زیرا این مورد تأثیر خواهد داشت، یادآور 
شد: اگر جایی تذکرات معمولی تاثیرگذار نبود گزارش 
داده شود تا تصمیمی دیگر بگیریم، نمی خواهیم برخورد 
این طرح  اما سلامت مردم و اجرای  باشیم  سختی داشته 

شوخی بردار نیست.

خاطرنشان  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
کرد: نیاز است آمار روزانه در اختیار مدیران قرار بگیرد 
تا شهرستان ها خود را با دیگر شهرستان ها مقایسه کنند و 
به ۹۵  نسبت  و  واکسیناسیون عموماً  به ۸۵ درصد  نسبت 

درصد خصوصاً دقت کنند.
وی با اشاره به طرح مشروط شدن بیمه به واکسن اظهار 
داشت: این امورات نیاز است مورد تأیید ستاد ملی مبارزه 
با کرونا قرار بگیرد و از آن ها تبعیت می کنیم و اگر تأیید 

شود ما نیز تبعیت می کنیم.
جان نثاری با تأکید بر اینکه نیاز است اختلاف های آماری 

حل شود و آمارها بر اساس یک معیار بیان شود، توضیح 
داد: همه افرادی که به کارهای رسانه ای دسترسی دارند، 
نیاز است اطلاع رسانی آنان بر اساس آمار ریاست دانشگاه 
متفاوت  از زبان های  متفاوت  تا آمار  باشد  علوم پزشکی 

اعلام نشود.
 مراسم های دهه فاطمیه طبق رعایت پروتکل ها 

برگزار شود
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری درخصوص 
طبق  مراسمات  گفت:  فاطمیه  دهه  مراسم های  برگزاری 
ایستگاه های  برگزاری  اصل  در  برود؛  پیش  پروتکل ها 
توسط  آن  جزئیات  اما  نداریم  مخالفتی  نیز  صلواتی 

دانشگاه علوم پزشکی مطرح شود.
وی یادآور شد: نباید در هیچ زمینه ای کوتاهی کنیم اما 
باید بدانیم مراسم های مذهبی با بیش ترین رعایت برگزار 
می کند؛  بزرگ  را  موارد  برخی  دشمن  اما  است  شده 
روضه ها از تمام مراسم های کشور بهتر رعایت می کنند و 
حتی در برخی از موارد ۱۰۰ درصد افراد ماسک می زنند؛ 
می کنیم  توصیه  می کنند  برگزار  را  مراسم  افرادی که  به 
بالاترین شعائر رعایت حرف رهبر معظم انقلاب است و 

اگر آن ها را رعایت کنیم دشمن نمی تواند صحبتی کند.
جان نثاری در پایان مطرح کرد: از دستگاه های بهداشتی 
می خواهم با روی خوش به برگزار کنندگان مراسم های 
تذکر  برادرانه  و  بدهند  را  آموزش ها  روضه ها  و  مذهبی 
بدهند، از برکات مراسم ها و دعاها بود که از اوضاع قبلی 

کرونا عبور کردیم.
واکسیناسیون  اول  دز  درصدی   ۸4.6 پوشش   

در اصفهان
دانشگاه علوم  این جلسه شاهین شیرانی، رئیس  ادامه  در 
واکسیناسیون  واسطه  به  داشت:  اظهار  اصفهان  پزشکی 
گسترده شرایط خوبی داریم و کشورمان نسبت به دیگر 
کشورهای منطقه در وضعیت خوب و قابل قبولی حضور 
دارد؛ پوشش نوبت اول واکسیناسیون بالای ۱۲ سال در 

کشور ۸۷ درصد و در اصفهان ۸۴.۶ درصد می باشد.
وی با اشاره به طرح واکسیناسیون شهدای سلامت توضیح 
داد: بیش ترین پوشش واکسن مربوط به بویین میان دشت 
و کم ترین مربوط به خمینی شهر است اما بیش ترین رشد 
در طرح شهدای سلامت نیز مربوط به خمینی شهر است؛ 
متوسط رشد روزانه واکسیناسیون با طرح شهدای سلامت 
چنین  با  نمی شد  آغاز  طرح  این  اگر  و  است  صدم   ۲۵

اعدادی برای واکسیناسیون مواجه نبودیم.
شیرانی درخصوص مراکز تجمیعی واکسیناسیون تصریح 
کرد: در حال حاصر ۱۰ مرکز تجمیعی در اصفهان داریم 
اما با پایان طرح شهدای سلاما، به علت مدیریت منابع این 
تعداد را نخواهیم داشت؛ از این به بعد ۵ مرکز تجمیعی 
کوثر، ارتش، نمایشگاه بین المللی، مصلی طوقچی و حرم 
سیار  واحد   ۸ همچنین  هستند  واکسیناسیون  آماده  زینبیه 
در شهر اصفهان داریم و پس از اتمام طرح در مکان های 

پرتردد فعال باقی خواهد ماند.

گزارش ویژه



The value of exports from 
South Khorasan province, 
in the east of Iran, rose 22 
percent during the first eight 
months of the current Iranian 
calendar year (March 21-No-
vember 21), as compared to 
the same period of time in the 
past year, a provincial official 
announced.

Hasan Rahimizadeh, the direc-
tor-general of the province’s 
customs department, said 
that 606,392 tons of products 
worth $512.641 million have 
been exported from the prov-
ince in the eight-month peri-
od, also indicating 35 percent 
growth in terms of weight year 
on year. The official named 

cement, ceramic tiles, light 
hydrocarbons, gas oil, dates, 
bitumen and rebar as the main 
exported items, and Afghani-
stan, Iraq, Pakistan and Turk-
menistan as the main export 
destinations.
As announced by the head of 
the Islamic Republic of Iran 
Customs Administration (IRI-

CA), the value of Iran’s non-oil 
trade rose 40 percent during 
the first eight months of the 
current Iranian calendar year, 
as compared to the same peri-
od of time in the past year.
Mehdi Mir-Ashrafi has said that 
Iran traded over 110.3 million 
tons of non-oil products worth 
$63.1 billion with other coun-
tries in the mentioned period.
According to the IRICA head, 
the weight of trade in the men-
tioned period also grew by 
43.5 percent in comparison 
to the figure for the previous 
fiscal year.
The official put the eight-
month non-oil exports at 83.7 
million tons valued at $31.1 
billion, with a 42-percent rise in 
value and 10.5-percent growth 
in weight.
Mir-Ashrafi noted that petro-
chemical products accounted 
for 43 percent of the total value 
of the exports in the said time 
span, with 39.8 million tons 
worth $13.3 billion of the said 

products being exported to 
foreign markets. He said ma-
jor export destinations of the 
Iranian non-oil goods were 
China, Iraq, Turkey, the United 
Arab Emirates (UAE), and Af-
ghanistan. The official further 
announced that the Islamic 
Republic imported 26.5 million 
tons of non-oil commodities 
worth $32 billion in the first 
eight months of the present 
year, with a 38-percent growth 
in value and a 21-percent rise 
in weight year on year.
The United Arab Emirates was 
the top exporter to Iran in the 
said period, followed by China, 
Turkey, Germany, and Switzer-
land, he stated.
According to the IRICA head, 
out of the total non-oil goods 
imported into the country in 
the first eight months of this 
year, 20.3 million tons worth 
$12.4 billion were basic goods, 
which accounted for 38 per-
cent of the total value of the 
imports.

Export from South Khorasan province increases 22%

U.S. will not pun-
ish troops for kill-
ing Afghan civil-
ians
In a new announcement that is 
expected to trigger global outcry 
and push calls for an independ-
ent international investigation, the 
Pentagon says no U.S. military 
personnel will be held accountable 
for an August drone strike in Af-
ghanistan’s capital Kabul that killed 
10 civilians from the same family, 
among them seven children.
In two decades of America’s al-
leged “war on terror”, the United 
States military has killed tens of 
thousands of civilians, if not more 
in war zones like Iraq, Afghanistan, 
Syria and Somalia among others. 
The State Department every now 
and again accepts responsibility 
for the massacres, normally when 
the killings are picked up by the 
media but never does the Penta-
gon ever hold specific military per-
sonnel accountable, responsible 
or punish any of them. The U.S. 
military claims that it conducts 
thorough investigations after it 
kills civilians, but critics have 
raised question marks about these 
inquires.
One case has been reported as 
an exception, which occurred in 
2016, when the Pentagon disci-
plined around a dozen military 
personnel for their roles in an air-
strike back in October 2015 on a 
Doctors Without Borders hospital 
in Kunduz, Afghanistan that killed 
at least 42 people. But none of the 
military personnel faced any crim-
inal charges for raiding a hospital 
and murdering at least 42 civilians. 
They were only disciplined. Some 
received formal reprimands while 
others were suspended from duty.
Speaking to reporters about the 
August 29 attack this year in Ka-
bul, Pentagon spokesman John 
Kirby says senior commanders 
had made a number of recom-
mendations to Defense Secretary 
Lloyd Austin about the fatal drone 
strikes, none of which include any 
accountability measures for U.S. 
army personnel. Kirby says Austin 
accepted the recommendations. 
An earlier investigation; again an 
internal one, conducted by the U.S. 
Air Force inspector general said 
the strike was caused by execution 
errors, interpreting information 
that supported certain viewpoints, 
and communication breakdowns. 
The military previously called the 
strike a “tragic mistake.” Critics 
say accountability must be held 
for those murdered in the strike 
and the countless other civilians 
murdered by U.S. airstrikes in Af-
ghanistan and elsewhere.
The military initially defended the 
fatal August attack, in the days af-
terward, but ended up describing 
it as a “tragic mistake”. None of 
the military personnel involved in 
the botched drone strike will face 
any kind of punishment. Austin is 
reported to have approved the rec-
ommendations from two top com-
manders. A subsequent high-level 
investigation was reportedly con-
ducted into the atrocity and found 
no violations of the law but 
stopped short of fully exonerating 
those involved, reportedly claim-
ing that was “commander busi-
ness.” Which essentially means 
no severe punishment, otherwise 
it would have been made public.
According to a Pentagon official, 
speaking on the condition of an-
onymity to the New York Times, 
Austin left the final word on any 
administrative action, such as rep-
rimands or demotions (which are 
in essence minor punishments in 
comparison with the crime com-
mitted) to two senior command-
ers, General Kenneth F. McKenzie 
the head of the military’s Central 
Command, and General Richard 
Clarke, head of the Special Oper-
ations Command. Both officers 
found no grounds for penalizing 
any of the army personnel involved 
in the murder of the ten civilians.

Iran, P4+1 contin-
ue talks in Vienna
Negotiators from Iran and the 
P4+1 group of countries have 
continued negotiations over the 
past two days with meetings at 
different levels and in different 
formats. On Sunday, for the 
first time during the seventh 
round, the third working group 
meeting was held with the par-
ticipation of experts from Iran 
and the P4+1 group comprised 
of Russia, China, and France, 
Britain plus Germany. 
Earlier, Mikhail Ulyanov, Rus-
sia’s envoy to the talks, stated 
that a third working group on 
sequencing held a meeting for 
the first time since the talks re-
sumed in late November.
A constructive trilateral meeting 
was also held among senior 
negotiators of Iran, Russia and 
China, during which the partic-
ipants discussed how to pro-
ceed with the talks, the Iranian 
foreign ministry said. 
Ali Bagheri Kani, deputy for-
eign minister of Iran who leads 
the Iranian negotiating team in 
Vienna, met with his Russian 
and Chinese counterparts on 
Sunday. “This afternoon I held 
a constructive & fruitful meeting 
with Russian & Chinese chief 
negotiators,” Bagheri said on 
Twitter. He added, “We shared 
ideas about how to proceed & 
also coordinated our positions 
about several issues. We will 
continue our intensive & se-
rious engagement to reach a 
good deal.” Ulyanov also said 
the trilateral meeting discussed 
issues related to the ongoing Vi-
enna talks. “The delegations of 
China, Iran and Russia held an-
other round of trilateral consul-
tations today on issues related 
to the on-going Vienna Talks on 
JCPOA,” the Russian diplomat 
tweeted.
The Iranian foreign ministry 
said in a statement that “yester-
day, a bilateral meeting was held 
between head of the Iranian ne-
gotiating delegation Ali Bagheri 
and Deputy Secretary General 
of the European External Action 
Service Enrique Mora. The top 
Iranian negotiator and the heads 
of the three European delega-
tions of the P4+1 (France, Brit-
ain and Germany) held another 
meeting at the Coburg Hotel in 
Vienna yesterday evening.”
Bagheri Kani met with the chief 
negotiators of the E3- France, 
Germany and Britain - at Vi-
enna’s Palais Coburg Hotel on 
Saturday afternoon as talks 
continued in the Austrian cap-
ital. The statement concluded 
that consultations in Vienna will 
continue on Tuesday.
On Tuesday, Bagheri Kani un-
derlined the possibility to make 
a deal in Vienna. “Some actors 
persist in their blame game 
habit, instead of real diplomacy. 
We proposed our ideas early, & 
worked constructively & flexibly 
to narrow gaps; diplomacy is a 2 
way street. If there’s real will to 
remedy the culprit’s wrongdo-
ing, way for quick good deal will 
be paved,” he tweeted. 
Despite having presented two 
draft proposals in the Vien-
na talks, Iran has received no 
proposals from the other side, 
the top Iranian negotiator said 
on Sunday. During the current 
round, Iran presented two draft 
proposals regarding the nuclear 
and sanctions removal meas-
ures that needed to be taken 
by Washington and Tehran if 
the 2015 nuclear deal, formally 
called the JCPOA, is to be re-
vived.
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 Head of Iran’s Planning and Budget 
Organization (PBO) Masoud Mirka-
zemi said the government has it on 
the agenda to remove the barriers in 
the way of attracting foreign invest-
ment, IRNA reported.
Stressing the need for the attraction 
of domestic and foreign investment 
to achieve a targeted eight-percent 
economic growth, Mirkazemi said: 
“barriers to attracting foreign invest-
ment will be removed.” Speaking in a 
gathering of Iranian ambassadors to 
neighboring countries on Wednesday, 
the official said with the new chang-
es applied to the budget structure, 
the duties of Iranian ambassadors in 
other countries have become heavier. 
According to the official, economic 
growth of eight percent is one of the 
goals of the Sixth National Develop-
ment Plan (2016-2021) and has also 
become the focus of the 13th govern-
ment’s major economic programs.
Achieving this level of growth has 
been repeatedly considered by mem-
bers of the government’s economic 
team, Mirkazemi stressed.
Back in November, Iranian Finance 
and Economic Affairs Minister Ehsan 

Khandouzi announced the govern-
ment Economic Coordination Head-
quarters’ approval of a roadmap pro-
posed by his ministry for economic 
development.
According to Khandouzi, following 
this roadmap, the government will 
help increase productivity and im-
prove the business environment 
through two categories of meas-
ures. First, removing barriers to the 
production, and secondly providing 
support for pioneering projects by 
facilitating financing procedures like 
foreign investment.
Pointing to the ways for financing 
pioneering projects, the official not-
ed that the participation of foreign 
partners and attracting foreign invest-
ment mainly from neighboring coun-
tries is one of the major ways through 
which the government plans to fund 
these projects.
Based on the latest data released by 
the Iranian Ministry of Industry, Min-
ing and Trade, the ministry approved 
74 foreign investment projects valued 
at about $2.227 billion in the first six 
months of the current Iranian calen-
dar year (March 21-September 22).

Barriers to foreign investment to 
be removed: PBO head

TEDPIX, the main index of Tehran 
Stock Exchange (TSE), gained 
1,377 points to 1.293 million on 
Wednesday.
As reported, over 5.572 billion se-
curities worth 45.361 trillion rials 
(about $156.4 million) were traded 
at the TSE.
The first market’s index gained 
1,232 points and the second mar-
ket’s index rose 2,070 points.
TEDPIX gained 9,000 points (less 
than one percent) to 1.349 million 
in the past Iranian calendar week 
(ended on Friday).
During the past week, the indices 
of Isfahan Refining Company, Sab-
zevar Pars Steel Complex, Social 
Security Investment Company, 
and Barekat Pharmaceutical Group 
were the most widely followed 
ones.
In a meeting with the representa-
tives of over 30 major companies 
active in the capital market, on No-
vember 1, to exchange ideas for re-
solving issues and developing the 
economy, Finance and Economic 
Affairs Minister Ehsan Khandouzi 
said his ministry plans to make 

the economy more predictable and 
eliminate pricing systems that are 
harmful to the capital market and 
the stock exchange industry.
The official noted that the govern-
ment will follow new strategies to 
compensate for the budget deficit 
by making government assets 
more productive and also by sell-
ing surplus properties.
“The task of the Economy Ministry 
and the Securities and Exchange 
Organization is to develop tools 
and institutions in order to create a 
transparent, efficient, and predict-
able market,” Khandouzi stated.
Meanwhile on November 22, The 
SEO head said facilitation of the 
activities of stock market institu-
tions like brokers will lead to the 
development of the capital market.
“Facilitating the establishment of 
brokerage firms and the ease of 
licensing issuance for financial 
institutions, as well as the strict 
supervision of the SEO over the 
activities of such financial institu-
tions, are the basis for the develop-
ment of the capital market,” Eshqi 
stated.

TEDPIX gains 1,300 points on 
Wednesday

 Iran exported over 4.937 million tons of steel during 
the first eight months of the current Iranian calendar 
year (March 21-November 21), which was 22 per-
cent more than the figure of the same period of time 
in the past year. Khouzestan Steel Company posted 
the best performance through exporting 1.117 mil-
lion tons of steel in the eight-month period, followed 
by Mobarakeh Steel Company and Esfahan Steel 
Company by exporting 814,724 tons and 766,630 
tons, respectively. Rebar produced by Khorasan 
Steel Company registered the highest export rise in 

the mentioned period, as 1,081 tons of the product 
was exported. According to the Iranian Steel Produc-
ers Association (ISPA), Iranian exports of steel dur-
ing the previous Iranian calendar year declined 13.1 
percent compared to the figure for the preceding 
year. Based on the association’s data, the country ex-
ported nine million tons of steel in the previous year.
Over 2.839 million tons of steel products were 
also exported in the mentioned year, registering an 
18-percent decline year on year.
The Iranian Steel industry has been constantly devel-

oping over the past years against all the pressures 
and obstacles created by outside forces like the U.S. 
sanctions and the coronavirus outbreak that has se-
verely affected the performance of the world’s top 
producers. The country is expected to climb to sev-
enth place among the world’s top steel producers by 
the Iranian calendar year 1404 (March 2025).
The production capacity of the country’s steel chain 
increased from 123 million tons in the Iranian calen-
dar year 1392 (ended in March 2014) to 230 million 
tons in the previous year (ended on March 20).

Steel exports rise 22% in 8 months yr/yr



Arshin Adib-Moghaddam, a London-based 
professor, says that reaching a deal in Vien-
na is a difficult task as the U.S. president is 
caught up in domestic constraints, but it is not 
impossible. “I believe it is incredibly difficult 
to reach a deal, but it is not impossible. Un-
doubtedly, Europe wants this to happen, Pres-
ident Biden, too, but he is too caught up in 
domestic constraints to act upon his instinct,” 
Professor Adib Moghaddam tells the Tehran 
Times. World powers are continuing private 
talks in Vienna aimed at reviving Iran’s 2015 
nuclear deal but disagreements between Iran 
and the West have kept on spilling into public 
view. In a tweet early on Tuesday, Iran’s chief 
negotiator wrote that some counterparts still 
“persist in their blame game habit, instead of 
real diplomacy”.
Ali Bagheri Kani said “diplomacy is a two-way 
street”, suggesting that the three European 
signatories to the deal – France, Germany, 
and the United Kingdom – and the United 
States, which unilaterally abandoned the ac-
cord in 2018, lack the political will to reach 
an agreement.
This came shortly after senior diplomats from 
the so-called E3 said they still have not “been 
able to get down to real negotiations”.
However, analysts expect the nuclear deal 
talks in Vienna to lead to some sort of con-
sensus.
“I retain my cautious optimism that the ne-
gotiations will continue,” Adib Moghaddam 
notes.
Following is the text of the interview:
Q: What is your prediction about new rounds 
of talks in Vienna to revive the JCPOA? Do 
you see any flexibility? Some observers argue 
there is no solution but a new deal.
A: I believe it is incredibly difficult to reach a 
deal, but it is not impossible. Undoubtedly, 
Europe wants this to happen, President Bid-
en, too, but he is too caught up in domestic 
constraints to act upon his instinct. There is 
a wall of mistrust between the United States 
and Iran in particular, as I have discussed 
in “What is Iran?”. I would have liked to see 
some Track-2 diplomacy before the talks 
started, much in the same way as it happened 

during the Obama administration when there 
were various communications channels that 
aided and abetted the diplomatic process. I 
retain my cautious optimism that the negotia-
tions will continue. As the minimum outcome, 
we may have another round of talks.
Q: The Iranian side says Washington is 
not ready to honor its commitments in the 
JCPOA? Do you think U.S. exceptionalism 
may prevent it from tolerating anything that 
challenges its supremacy?
A: I think it is fair to say that the political elites 
governing the United States have had a dis-
torted picture of world politics in general, in-
cluding the situation with Iran. But this may 
be equally true for the counterparts. It has a 
lot to do with the way elite circulation happens 
these days – it is not always the brightest 
minds who become politicians. But I think the 
analytical reason why Biden can’t act upon his 
instinct, which signals to him that a diplomat-
ic solution with Iran must be sought, is largely 
rooted in his imperiled domestic standing in 
the United States. Obama cleverly envel-
oped the JCPOA in a language of new U.S. 
diplomatic activism and as such sold it as a 
triumph. Biden hasn’t had that narrative that 
would have allowed him to sell a success in 
the JCPOA negotiations as a political advan-
tage, even to his constituency in the United 
States itself. Q: We have seen some sort of 
blame game between Iran and the U.S. and 
its Western allies in the midst of the Vienna 
talks. Why are the Western countries trying to 
neglect the fat that it was Washington that quit 
the JCPOA unilaterally?
A: It is brinkmanship and I have to say both 
sides were wrong to start the negotiations 
with maximalist demands and stand-points. 
Again, the JCPOA negotiations required a 
preliminary process to ease everyone into the 
Vienna meeting. In many ways, the election of 
President Raisi made this difficult for Iran, as 
no one in Europe or the United States wants 
to be seen to do business with him. This is 
just a fact.
Q: Some say the JCPOA can never meet Iran’s 
expectations because no one in the West is 
ready to invest in Iran after Trump abandoned 

the pact. Also, there is no guarantee that the 
next U.S. administration won’t pull out of any 
possible deal. What is the solution?
A: The solution would have been to paste 
the JCPOA into a wider diplomatic dialogue 
between the United States and Iran via the 
European Union. The next Iranian President 
may want to display this audacity in order to 
secure both the national security of Iran and 
the interest of Iranian citizens. The initiative to 
change international relations and everything 
related to it has to come from Iran.
Q: Apparently the Iranians and the Western 
countries cannot understand each other’s log-
ic. The Iranian side is talking about guarantees 
and ways of compensation for the economic 
loss the Trump administration caused while 
the Americans expect a rapid return to the 
pact without any guarantee to not breach it. Is 
there any ground on which both sides find a 
common language? And how do you assess 
Western conceptions of Iran as a great civi-
lization?
A: My work has always also been about the 
gross misperceptions of Iran from the outside 
and “What is Iran?” speaks to that point, too. 
But perceptions and misperceptions are so-
cially constructed, which means that they can 
be rectified. It is another fact emerging from 
my research and exposure, that Iran misrep-
resents itself. Why would any Iranian wait un-
til the so-called “West” perceives the country 
as a great civilization when the Iranian state 
doesn’t enact that image or when the Irani-
an diplomatic missions and cultural attaches 
have no real impact on the representation of 
the country? How many exhibitions of Iran 
as a great civilization have Iranian embassies 
in Berlin, Athens, London, Madrid, Paris, and 
Prague organized? I know that there are many 
Turkish, Qatari, Emirati and Saudi events hap-
pening, but very rarely any Iranian ones, apart 
from those that some of us organize as a part 
of our cultural work, without any support, as 
orphaned disciples so to say. The image of 
Iran must be created from within – alas, this 
is not the case and it is probably one of the 
biggest weaknesses of Iran in international 
diplomacy.

Self-awareness is knowing what makes 
you tick. It’s understanding your own 
needs and desires, knowing what your 
strengths and weaknesses are, and be-
ing able to accurately assess your emo-
tions. People who are self-aware know 
who they are at their core.
The way in which researchers deter-
mine whether babies and animals are 
self-aware is by putting a red dot on 
their forehead while they’re asleep or 
under anesthesia. They then place the 
animal or baby next to a mirror.  The 
researchers then wait to see what 
happens when the subject that they’re 
studying wakes up and looks in the 
mirror. If they touch the dot on their 
forehead—instead of touching the dot 
on the face in the mirror—then it’s de-
termined that they’re self-aware. This is 
because the action of touching the dot 
on their face suggests that they under-
stand that they’re looking at an image 
of themselves.
Clearly, you would instantly recognize 
yourself if you were to look in a mirror. 
But how well do you really know the 

person who’s reflected back to you? 
For instance, could you answer all the 
following:
• How does this person think?
• What does this person find meaning-
ful?
• What is this person passionate about?
• What are their interests? What do 
they love to do?
• What are their beliefs (both empower-
ing beliefs and limiting beliefs)?
• What are their values?
• What were they put on this earth to 
do?
• What emotions do they feel most of 
the time?
• What are they feeling right now?
• Why do they behave the way they do?
• Who are they underneath the socially 
constructed self that they’ve created in 
order to fit it?
• What impression do they create on 
others?
Chances are, you can’t answer most of 
these questions. After all, most people 
can’t. If you would like to become more 
self-aware, a great way to do this is by 

completing self-awareness exercises.
Below you’ll find some self-awareness 
exercises to help you to get to know 
yourself better.
1. Apply Feedback Analysis.
The Jesuits are a religious order of 
men within the Catholic Church. I 
wrote about the founder of this order– 
St. Ignatius of Loyola–in my post, What 
A 16th Century Priest Can Teach You 
About Self-Improvement.
Whenever a Jesuit makes an impor-
tant decision, he writes down how he 
reached his decision, and what he ex-
pects will happen. Then, nine months 
later, he compares the actual results to 
what he had anticipated. This method 
allows the Jesuit to do the following:
• Notice what worked and what didn’t.
• Evaluate his decision making process.
• Notice any flaws in his cause-and-ef-
fect analysis and in how he’s reaching 
his conclusions.
• Apply the feedback and make better 
decisions in the future.
• The feedback analysis can also high-
light  competencies that the Jesuit need 
to develop further.
Increase your self-awareness by apply-
ing feedback analysis in your life.
2. Take Psychometric Tests.
Psychometric tests can help measure 
a person’s skills, numerical or ver-
bal aptitude, or their personality type. 
Although the results of these tests 
shouldn’t be taken as gospel, they are a 
good way to start learning more about 
yourself and increase your self-aware-
ness.
3. Identify Your Strengths and Weak-
nesses.
One of the most important things you 
need to know about yourself is what 
your strengths are, and what your 
weaknesses are. This will allow you to 
focus on the first, and manage around 

the second.
Take a moment right now and write 
down the answer to the following 
question: “What are your strengths?” 
If you have trouble answering this 
question, you can find out by taking 
a strengths test. One option is the VIA 
Character Strengths Survey (free), or 
the StrengthsFinder test (not free).
In terms of your weaknesses, here are 
three tips for identifying the areas that 
need shoring up:
• Ask yourself which tasks you keep 
avoiding.
• Think back to your failures. Is there 
a common pattern to those failures? 
What weakness are those failures 
pointing to?
• Think back to every evaluation you’ve 
received, whether at school or work. Is 
there something that people keep tell-
ing you that you need to work on?
4. Ask People You Trust for Feedback.
you can never be sure of how you’re 
coming across to others until you ask 
them. Therefore, if you want to become 
more self-aware, ask a few people you 
trust for feedback on your personali-
ty. Ask for both positive and negative 
feedback, as well as for any advise they 
may have on how you can improve.
5. Listen to Your Self-Talk.
Think of your thoughts as a river that 
you’re swimming in. Every once in a 
while, climb out of the river and sit on 
the river bank. Then, observe the river. 
Listen to it.
Write down what you hear the river 
saying. Try to copy what you hear word 
for word. If you do this two or three 
times a day for a few days, you’ll be 
creating a record of what your self-talk 
really sounds like. Then, read through 
your notes and you’ll become more 
aware of what you say to yourself all 
day long.

6. Label Your Emotions.
Part of being self-aware is understand-
ing your emotions. How do you feel 
right now? How many emotions have 
you felt in the last 24 hours? What is 
the most prevalent emotion in your life 
at the moment?
A lot of people have a very limited vo-
cabulary when it comes to expressing 
what emotions they’re feeling, and this 
limits their ability to be fully aware of, 
and to fully comprehend, what they’re 
feeling. If you get better at labeling 
your emotions, not only will you lead 
an emotionally richer life, but you’ll also 
be able to respond more appropriately 
to what’s happening around you.
7. Fill Out Self-Exploration Question-
naires.
One way to become more self-aware 
is to ask yourself questions about 
yourself. You can get started with the 
Proust Questionnaire which will help 
you to uncover your life outlook and 
give you some insights into your inner 
workings. 
8. Question Your Automatic Thoughts.
Oftentimes, our automatic thoughts 
are negative and irrational. People who 
lack self-awareness will often accept 
these thoughts as true, which distorts 
their perception of reality. 
A self-aware person, on the other hand, 
is aware of the cognitive distortions 
that they have a tendency to fall prey 
to. This allows them to dispute irra-
tional thoughts and replace them with 
better thoughts which more accurately 
reflect reality.
9. Create a Bucket List.
What on earth does a bucket list have 
to do with self-awareness? Simple! 
Creating a bucket list can help you to 
identify what you want to be, do, expe-
rience, and have in life. And knowing all 
that will make you more self-aware.

Russia urges talks to 
avoid military esca-
lation
Russian President Vladimir 
Putin has told British Prime 
Minister Boris Johnson of an 
urgent need for talks to end 
NATO’s military eastward ex-
pansion.
Putin also called for a halt to 
the deployment of heavy of-
fensive weapons near Russian 
borders, which the Kremlin 
says has forced Moscow to 
increase its own defensive 
capabilities along its borders. 
Russian officials have already 
noted a legally binding treaty 
offering firm guarantees that 
NATO would not expand any 
further east, or place offensive 
weapons in member coun-
tries bordering Russia. Putin 
told Johnson that Russia has 
been already devising draft 
documents on that matter and 
negotiations should begin “im-
mediately.”
The Kremlin’s readout of the 
phone conversation shows 
Putin showed specific exam-
ples of “Kiev’s destructive line 
on the disruption of the Minsk 
agreements” as an “uncontest-
ed basis for resolving the inter-
nal Ukrainian crisis.”
Deputy Foreign Minister 
Sergey Ryabkov says NATO 
would face “dire consequenc-
es” if it continued to threaten 
Russian security. He says a 
“lack of progress towards a po-
litical and diplomatic solution 
to this problem will lead to our 
response being military and 
technological”.

--------------------------------------------------------

Canada apologizes 
to its own military 
amid sexual miscon-
duct
The Canadian government has 
issued an apology for wide-
spread sexual misconduct in 
the country’s military, saying 
Ottawa has failed to protect 
its own soldiers. The apology 
was part of the settlement of 
a lawsuit filed against the gov-
ernment on behalf of almost 
19,000 both serving and retired 
members of the army, as well 
as civilian defense workers.
Defense minister Anita Anand 
says “I am apologizing to you 
on behalf of the government 
of Canada. We must acknowl-
edge the pain and trauma 
that so many have endured 
because the very institution 
charged with protecting and 
defending our country has not 
always protected and defend-
ed its own members”.
The statement of remorse 
comes after several senior 
officers faced sexual miscon-
duct investigations, including 
the former chief of the defense 
staff Jonathan Vance, who 
tried to obstruct the probe. 
The serving Chief of the De-
fense Staff, General Wayne 
Eyre, noted in his remarks 
that among soldiers, “trust 
can mean the difference be-
tween life and death. And we 
betrayed that trust.” A former 
prosecutor with the Interna-
tional Criminal Tribunal has 
been brought into Ottawa, 
to help clean up a disastrous 
culture of sexual assault and 
sexual harassment. The pros-
ecutor has recommended that 
investigations and prosecu-
tions in the military be hand-
ed over to civilian authorities 
because of “serious mistrust 
in the military justice system.”

What is needed for self-awareness

Iran’s biggest capital market support 
center launched

Mofid Securities, one of Iran’s top broker-
age firms, has established the country’s 
biggest support center to provide various 
services to people active in the capital mar-
ket, Mehr News Agency reported. As re-
ported, the center was launched on Tuesday 
in a ceremony attended by the Deputy Head 
of Securities and Exchange Organization 
(SEO) Alireza Naserpour. Mofid Brokerage 
support center is aimed at educating, sup-

porting, and solving technical issues faced 
by stock exchange shareholders. Using ad-
vanced technologies, the center provides its 
services through all communication chan-
nels, including calls, emails, comments on 
social networks, and message boards of 
online trading systems. As reported, four 
trillion rials (about $13.4 million) has been 
invested in this center which has created 
direct jobs for over 600 people.
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A capital market analyst believes the national budget bill for 
the next Iranian calendar year (begins on March 21, 2022) 
indicates that the government has a more positive view on 
the market for the upcoming year, IRNA reported.
According to Peyman Hadadi, the allocation of a separate 
budget for the Capital Market Development and Stabilization 
Fund shows that the government is taking the necessary 
measures to provide stronger support for the market and to 
ensure its growth in the future.
“The allocation of a budget line for the Capital Market Devel-
opment and Stabilization Fund is considered one of the most 
important points of the [Iranian calendar year] 1401 budget 
bill,” Hadadi said.
The expert also pointed to the imposition of tax on rival mar-
kets including the housing market as another important and 
influential change in the next budget bill and said: “Taxation 
of luxury cars and expensive housing, along with taxation of 
bank deposits of legal entities, is also one of the important 
issues that should be appreciated about the budget bill.”
He also mentioned the elimination of subsidized foreign 
currency allocations and noted that this would create huge 
changes in the market and will be the starting point for some 
positive progress in some industries active in the market.
The elimination of subsidies on foreign currency is not only 
beneficial for the country’s macro-economy but also has a 
positive effect on the capital market transactions, the analyst 
said. He further pointed to the reduction of taxes on man-
ufacturing companies and added: “The important action of 
the government in reducing the tax on production units from 
25 percent to 20 percent will largely offset the increase in 
energy costs.”
Over the past 15 months, continuous fluctuations in the Ira-
nian stock market have led shareholders, experts, and schol-
ars to believe that the government should not interfere in 
the stock market, saying the government’s pre-ordered and 
unrealistic pricing of some state-owned shares is the main 
reason for the capital market’s current downward trend.
In mid-November, Head of Iran’s Securities and Exchange 
Organization (SEO) Majid Eshqi said the government was 
following new strategies to improve the capital market in the 
long term. “The government’s policy, in the long run, is to 
avoid pre-ordered pricing. This policy has been repeatedly 
stressed by the president and the government’s economic 
team and has been placed on the government’s agenda,” 
Eshqi said.

Budget bill shows promising 
signs for capital market: expert
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امیررضــا نقش در کارگروه توســعه 
صادرات اســتان در اتــاق بازرگانی 
اصفهان افزود: اســتفاده از ظرفیت 
نمایشگاه های مجازی به معنی حذف 
نمایشــگاه های فیزیکی نیســت و 
می توان حدود ۱۰ درصد نمایشگاه ها 

را بصورت مجازی برگزار کرد.
وی با اشــاره به اینکه زیرساخت های 
لازم بــرای برگــزاری ایــن گونــه 
نمایشــگاه ها در اســتان وجود دارد، 
اظهار داشــت: برگزاری نمایشگاه در 
فضای مجازی تأثیر زیــادی بر روی 

صادرات دارد.
وی اضافه کــرد: کســب و کارهای 
الکترونیکی بویــژه در مبحث اقتصاد 
دیجیتال در دوران شیوع کرونا توسعه 

یافت و پیشرفت خیلی خوبی کرد.
نقش با اشاره به اهمیت نگاه تخصصی 
و ویژه به کسب و کارهای الکترونیکی 
خاطر نشان کرد: اینگونه کسب و کارها 
نیازمند نگاه ویژه مسوولان است و باید 

بیش از پیش به مردم معرفی شود.
وی بیان کرد: در زمــان حاضر ۷۴۰ 
واحد دانش بنیــان در اصفهان فعال 

هستند که به حمایت ویژه نیاز دارند.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری اصفهان با بیان اینکه این 
شرکت ها و واحدهای دانش بنیان برای 
ارتباط با صنعت بسیار راغب هستند، 
گفت: امــروز ارتباط کمــی بین این 
واحدها با صنایع وجود دارد و صنعت 
از این واحدها بی خبــر و واحدهای 

دانش بنیان هم از صنعت بی خبرند 
که در صورت استفاده از توانمندی های 

یکدیگر بسیار مؤثر هستند.
نقش گفت: مهندســی پزشــکی و 
شاخه های مختلف این رشته در استان 
رشد بسیاری پیدا کرده است و امکان 
تأمین ۵۰ درصد نیازهای کشــور را 
دارد. وی با بیان اینکه ۲ شرکت دانش 
بنیان در زمینــه تولید ایمپلنت های 
دندانی در استان وجود دارد، افزود: در 
صورت حمایت از این واحدها امکان 

تولید ۵۰ درصد ایمپلنت دندانپزشکی 
کشور در استان وجود دارد.

معــاون هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری اصفهان گفت: اولویت های 
فرابخشی در این استان تعریف شده 
است که همه سازمان ها در قبال آنها 
مســوول هســتند. وی با بیان اینکه 
نخستین بازدید خود را از بندر خشک 
و کارگو ترمینال فرودگاه بین المللی 
اصفهان اختصــاص دادم، افزود: این 
امر نشان دهنده اهمیت این ۲ موضوع 

برای استان اصفهان است که باید مورد 
توجه قــرار گیرد. نقــش تاکید کرد: 
منطقه ویژه اقتصادی، بندر خشک و 
کارگو ترمینال جزو اولویت برنامه های 
معاونــت هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری اصفهان است که باید همه 
دست به دست هم دهیم تا مسائل و 
مشکلات این واحدها را برطرف کنیم. 
استان اصفهان با بیش از پنج میلیون 
نفر جمعیــت بیش از ۹ هــزار واحد 

صنعتی دارد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان 
گفت: نمایشــگاه های مجازی ظرفیــت بزرگ و 
ارزشمندی هستند که مورد غفلت قرار گرفته است و 
باید از آنها در کنار نمایشگاه های سنتی و فیزیکی به 

خوبی استفاده کنیم. 

06
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان از تعطیلی فعالیت آموزشی 
حضوری در کلیه سطوح آموزشی اعم از دولتی، غیردولتی، مدارس استثنایی، 
مهدکودک ها و آموزشــگاه های زبان و علمی آزاد در روزهای چهارشنبه و 
پنجشنبه )۲۴ و ۲۵ آذرماه( در شهرهای اصفهان، شاهین شهر، خمینی شهر، 
دولت آباد، زرین شهر، مبارکه، فلاورجان، کاشان، آران و بیدگل و نجف آباد خبر 
داد. ایرج حشمتی، اظهار کرد: با توجه به استمرار شرایط پایداری و سکون 
هوا در منطقه، در جلسه کارگروه شرایط اضطراری آلودگی هوا که شامگاه 

۲۳ آذرماه تشکیل شد تصمیماتی گرفته شد. وی از تعطیلی فعالیت آموزشی 
حضوری در کلیه سطوح آموزشی اعم از دولتی، غیردولتی، مدارس استثنایی، 
مهدکودک ها و آموزشــگاه های زبان و علمی آزاد در روزهای چهارشنبه و 
پنجشنبه ۲۴ و ۲۵ آذرماه در شهرهای اصفهان، شاهین. شهر، خمینی. شهر، 
دولت آباد، زرین شهر، مبارکه، فلاورجان، کاشان، آران و بیدگل و نجف آباد خبر 
داد. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان همچنین به اجرای طرح زوج و 
فرد از درب منزل اشاره کرد و افزود: برخورد و اعمال قانون با انواع وسایل نقلیه 

دودزا و فاقد معاینه فنی خودرو در شهرهای اعلام شده در دستور کار قرار دارد. 
دبیر کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هوای کلانشهر اصفهان گفت: فعالیت 
آموزشی حضوری آموزش عالی دانشگاه ها و مراکز آموزش فنی و حرفه ای در 
شهرهای اعلام شده تعطیل است. وی در ادامه از توقف فعالیت عمرانی همراه 
با آلودگی نظیر خاک برداری و خاک ریزی در شهر اصفهان و شهرهای یاد شده 
خبر داد و افزود: تعطیلی کامل واحدهای سنگ شکن و سنگ کوبی پیرامون 

شهر اصفهان و شهرهای اشاره شده نیز از دیگر تصمیمات این کارگروه است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست 

اصفهان از تعطیلی ها خبر داد:

قفل آلودگی بر
 آخر هفته استان

رئیس اتحادیه طلا و جواهر 
اصفهان با اشــاره به اینکه 
نــرخ نزولــی دلار موجب 
کاهش بهای طلا و ســکه 
شده اســت، گفت: در حال 
حاضر معاملات در بازار طلا 
در جریان و طــی چند روز 
گذشته، تقاضا برای خرید 

سکه افزایش یافته است. 
هوشــنگ شیشــه بران در 
گفت وگو با ایسنا با تحلیل 
بازار طلا، اظهار کرد: امروز 
قیمــت اونــس جهانی به 
دنبال تقویــت ارزش دلار 
جهانی با نوسان محدود به 

۱۷۸۵ دلار رسید. 
وی همچنین افزود: قیمت 
اونس جهانــی نیز به دلیل 
نزدیک شــدن به روزهای 
پایانی سال میلادی، قطعاً 
با نوسان روبرو خواهد بود. 
رئیس اتحادیه طلا و جواهر 
اصفهــان تأکید کــرد: به 
دنبال کاهــش ارزش دلار 
در چند روز گذشته، قیمت 
طلا و سکه نیز کاهش یافته 
به طوری که ناگهان سکه به 
کانال ۱۲ میلیونی بازگشت.

 وی با بیان اینکه به دنبال 
مالیات بر خریــد و فروش 
دلار طی چند روز گذشته، 
قیمت دلار کاهشــی شده 
است، تأکید کرد: به همین 
دلیــل خرید و فــروش در 
بــازار آزاد تقریبــاً متوقف 
شده اســت و به دنبال آن 
قیمــت طلا و ســکه روند 
نزولی به خود گرفته است. 
شیشه بران به بازار ارز اشاره 
کرد و گفت: قیمت فروش 
دلار در صرافــی ملی ۲۷ 
هزار و ۴۷۰ تومان و قیمت 
فروش یورو ۳۰ هزار و ۹۵۹ 

تومان است. 
وی پیش بینی کرد قیمت 
طلا و سکه تا پایان هفته به 
دلیل ادامــه مذاکرات وین 
در همین محدوده خواهد 
بود و تا روشن شدن نتایج 
مذاکرات قیمت طلا و سکه 
با نوسان محدود و کاهشی 

خواهد بود.
رئیــس اتحادیــه طــلا 
وجواهراصفهان به وضعیت 
معاملات دربازار طلا اشاره 
کرد و گفت: درحال حاضر 
معامــلات در بازارطــلا 
درجریان است و طی چند 
روز گذشــته تقاضــا برای 
خرید ســکه افزایش یافته 

است.
وی حباب سکه را نیزحدود 
۴۰۰ تومان اعــلام کرد و 
افزود: درروز ســه شــنبه، 
ســاعت ۱۳ قیمت ســکه 
طرح جدیــد ۱۳ میلیون و 
۵۰ هزار تومان، سکه طرح 
قدیم ۱۲ میلیــون و ۶۵۰ 
هــزار تومان، نیم ســکه ۶ 
میلیون و ۸۰۰ هزار تومان، 
ربع سکه سه میلیون و ۷۸۰ 
تومان و ســکه های گرمی 
بانک مرکــزی ۲ میلیون 
و ۳۵۰ هزار تومان اســت. 
شیشه بران اظهار کرد: فعلًا 
قیمت یک مثقــال طلای 
آب شده ۵ میلیون و ۵۵۱ 
هزار تومان ویک گرم طلای 
۱۸ عیاریک میلیون و ۲۸۱ 
هزار تومان در بازاراصفهان 

معامله شده است. 
وی ابراز امیــدواری کرد با 
تدابیر بانک مرکزی همانند 
چند روز گذشته قیمت طلا 
و ســکه همچنان به روند 

کاهشی خود ادامه دهد.

اصناف

ISFAHAN
N E W S

رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان:

 نرخ دلار، بهای طلا 
و سکه را نزولی کرد

مرضیه محب رسول:   در آستانه شب یلدا و در شرایطی که آجیل 
به عنوان یکی از سمبل های این شب در بازار قیمت های چند 
صد هزار تومانی را تجربه می کند تولیدات و محصولات خارجی 
در رقابتی تنگاتنگ با تولیدات ایرانی قرار دارد درانی روزها به 
وفور آجیل های خارجی وارداتی در کنار اندک محصولات تولید 
داخل در ویترین آجیل فروشــی ها دیده می شود محصولاتی 
که بر خلاف گذشته حالا مشتریان بیشــتری دارند و عملًا در 

قیمت های پایین رکورددار هستند.
روزگاری تولید آجیل یکــی از مزیت های اقتصادی و صادراتی 
ایران به شمار می آمد. پسته و بادام تولید شده در باغات ایران 
به دلیل شــرایط آب و هوایی به عنوان یکــی از مرغوب ترین 
محصولات آجیلی دنیا شــناخته می شد و مشــتریان زیادی 
داشت در یک دهه اخیر اما علی رغم افزایش تولید و مصرف این 
محصولات در سطح جهانی اما هر سال سهم ایران از بازارها آب 
رفته و حالا نه تنها محصولی برای عرضه و صادرات نداریم بلکه 
در داخل هم توانایی تأمین آجیل مصرفی وجود ندارد و تقریباً 
در تمام فروشــگاه ها بخش های بزرگــی متعلق به محصولات 
وارداتی و خارجی اســت این مساله در آســتانه شب یلدا و در 
کنار کاهش ارزش پول ملی موجب شده تا عملًا آجیل ایرانی 

از سفرها حذف شود. 
بر اساس آمار رسمی و به رغم محدودیت هایی که شیوع بیماری 
کووید- ۱۹ ایجاد کرد، تقاضا برای آجیل در طول سال تجاری 
۱۴۰۰-۱۳۹۹ در ســطح جهانی بالا بود؛ به طوری که صادرات 
آجیل درختی نســبت به ســال قبل از آن بالاتــر بود و حتی 

صادرات بعضی از آنها رکورد هم زد. 
در ایران اما شرایط خشکسالی و سرمازدگی تولید را به شدت 
کاهش داده اســت افت تولید پســته ارقام عجیب و غریبی را 
ثبت کرده است گفته می شود هر ســال بیش از ۱۷۰ هزار تن 
در کشور پسته تولید می شده است این رقم امسال به ۶۰ هزار 
تن رسیده است در این شــرایط حتی محصولی برای صادرات 
هم باقی نمانده است. وضعیت در برداشت بادام هم بهتر از این 
نیست بر اساس آمار وزارت جهاد کشاورزی برداشت بادام دیم 
در ایران بیش از ۸۰ درصد افت داشــته این مساله به خصوص 
 در استان هایی مانند خراسان رضوی به شدت محسوس بوده 
است. وضعیت در بازار بادام زمینی هم بهتر از دیگر محصولات 

نیست.
کمبود محصولات آجیل ایرانی در بازار البته روی دیگری هم 
دارد. صادراتی که این روزها با توجه به نرخ دلار و نقدی خریدن 
تاجران کشورهای همسایه به شــدت برای تولید کنندگان و 
دلالان صرفه اقتصادی دارد همین صــادرات بی رویه موجب 
شده تا برخی از اصلی ترین و ارزان ترین اقلام آجیل ایرانی هم 
در آستانه حذف به دلیل افزایش قیمت و کمبود در بازار باشد. 
در شهریور ماه و مهر که محصولات ایرانی مانند تخمه و سایر 
مغزیجات به برداشت می رسد هجوم تاجران کشورهای همسایه 

برای خرید خشکبار ایرانی به شدت محسوس بود. 
کارشناسان اقتصادی و فعالان بازار نسبت به این مساله هشدار 
دادند اما ظاهراً آنچه تعیین کننده است تنها پول و قیمت های 
مشتریان است که البته خارجی ها بر مصرف کنندگان داخلی 
می چربند. افزایش چندین برابری قیمت تخمه ژاپنی به دلیل 
خریدهای عمده و زیاد تاجران افغانستانی و عراقی در ماه های 
گذشته است به خصوص آنکه صادرات این محصول با توجه به 
نوع فله ای و بدون بسته بندی عموماً از مبادی تولید کننده انجام 
می شود که برای خریداران و فروشندگان هم به نوعی دیگر به 
شدت سودآور است اما در عمل محصولی برای عرضه در بازار 
باقی نمانده است در نهایت آنچه امروز در بازار مشاهده می شود 
تخمه های ایرانی با افزایش صد در صدی قیمت نسبت به مدت 

مشابه و البته کم مشتری در بازار است.
وضعیت تولید و عرضه محصولات از سویی و تقاضا و مشتریان 
داخلی از سوی دگر موجب شده تا بسیاری از مغازه داران برای 
حفظ و بقای کسب و کار خود به فروش محصولات و اقلام آجیل 
خارجی رو بیاورند این مســاله به خصوص در مناســبت هایی 
مانند یلدا بیشتر هم می شود حتی مساله وقتی بغرنج می شود 
که بدانیم بسیاری از محصولات کم کیفیت خارجی با برخی از 
فراوری ها به نام آجیل ایرانی عرضه می شــود و به دلیل قیمت 
پایین تر در مقایسه با تولیدات داخلی البته مشتریان بیشتری 

هم دارد.
 در این شــرایط در بازارهای خارجی محصولات ایرانی با نام و 
بسته بندی کشورهای ثالث به فروش می رسد و کم کم نام پسته 
و بادام ایرانی در بازارهای بین المللی در حال فراموشــی است 
در داخل هم هر روز از تعداد باغ های پسته و بادام و حتی فندق 
کاسته می شود و این زمین ها به کاربری های مسکونی و حتی 
صنعتی تغییر می یابد در این شرایط کشــور در حال از دست 
دادن محصولی به شدت سازگار با آب و هوای خشک و کم آب 
ایران و در عین حال بازاری دایمی برای یک محصول شناخته 
شده است. از سوی دیگر هم مردم به عنوان خریدار و هم کسب 
و کار به عنوان توزیع کننــده انتخاب دیگری به جز آجیل های 
ارزان قیمت تر خارجی ندارنــد و در نهایت در مرگی خاموش 

آجیل ایرانی در حال حذف از بازار است.

گزارش ویژه

 گرانی سفره های مناسبت ها را هم نشانه رفته است

 رسم دیرین آجیل
 سر سفره یلدا می شکند!

اقتصاد استان

معاون استاندار در کارگروه توسعه صادرات استان در اتاق بازرگانی:

ظرفیت نمایشگاه های مجازی مورد غفلت قرار گرفته است

سرپرســت معاونت هماهنگــی امورعمرانی اســتانداری 
اصفهان گفت: فرونشســت که به واســطه خــروج آب از 
ســفره های آب های زیرزمینــی و کاهش حجــم آب از 
آبخوان ها در اســتان در حال وقوع اســت؛ نتیجه توسعه 
ناپایداری است که در طول ســال های گذشته انجام شده 

است.
مهران زینلیان پس از برگزاری جلســه شورای فنی استان 
اصفهان در گفت وگو با ایرنا افزود: فرونشست یکی از مسائل 
اصلی مطرح در شورای فنی اســتان اصفهان است و سعی 
می شــود تا از مواردی که باعث تشدید این پدیده می شود 

جلوگیری صورت گیرد.
به گفته زینلیان، در حقیقت خیلــی از موارد بروز یافته در 
فرونشست قابل جبران نیســت ولی باید جلوی تشدید آن 

در استان اصفهان گرفته شود.
وی همچنیــن با تأکید بــر رعایت ضوابط اســتاندارد در 
ساخت وسازها گفت: رعایت ضوابط استاندارد هم از منظر 
اصول و مقررات ساخت و هم مصالحی که باید استفاده شود 
موضوعی اجتناب ناپذیر است و در خصوص رعایت ضوابط 
استاندارد در طرح های عمرانی دستگاه ها، وضعیت استان 

به نسبت خوب ارزیابی شده است.
وی خاطرنشان کرد: در شورای فنی استان اصفهان بازدید 

از طرح ها به طور مرتب صورت می گیرد و مواردی که دارای 
نواقص اســت به ۲ دســته در بخش نازک کاری و سازه ها 
تقسیم می شود؛ نواقص اجرای نازک کاری باید اصلاح شود 
و برخی موارد به سازه ها و موارد اساسی برمی گردد که در 
این مــوارد برخوردها جدی تر اســت و نیازمند اصلاح و یا 

تخریب خواهد بود.
سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی اســتانداری 
اصفهان تأکید کرد: لازم اســت کارفرما، مشاور و پیمانکار 
به دستگاه های نظارتی ازجمله شورای فنی استان پاسخگو 

باشند.
وی یادآور شد: دســتگاه های اجرایی در اجرای طرح ها با 
توجه به گستردگی آن در استان، لازم است از مشاوران که 
بازوهای کارفرما در کنترل کیفیت و اجرای ضوابط هستند 

استفاده کنند.
زینبیان با تأکید بر نقش مهم مشــاوران در اجرای اصولی 
طرح ها و اهمیت پاســخگویی آن ها گفــت: اگر مواردی 
مشــاهده شــود که نواقصی وجود دارد نیاز است مشاور 
توضیحات لازم را بدهد و بخشــی از مشکلات را پیگیری 

و رفع کند.
وی در پایان تاکید کرد که جانمایی ساختمان های اداری در 

اصفهان با بررسی موضوع فرونشست صورت گیرد.
فرونشست زمین )زلزله خاموش( که امروز به صورت ویژه 
در استان و کشور در حال بررســی است، ناشی از برداشت 
بی رویه از سُــفره های آب زیرزمینی از ســال های گذشته 

تاکنون بوده است.
اصفهان تا امروز ســه دوره خشک ســالی بزرگ را تجربه 
کرده است و اثرات برداشــت های بی رویه آب و افُت سطح 
آبخوان ها موجب شده اســت که چاله ها و فرو چاله ها در 

استان ایجاد شود.
میزان افُت سطح آبخوان ها در دشت های استان اصفهان، 
بر اساس مطالعه انجام شده، سالانه بیش از ۳۷ سانتیمتر تا 
یک متر اعلام شده است و بر این اساس ۳۵ دشت تالابی در 
استان اصفهان وجود دارد که از این تعداد ۲۷ دشت، ازنظر 
افُت سطح آبخوان های زیرزمینی، ممنوعه و بحرانی است.

سرپرست معاونت هماهنگی امورعمرانی استانداری:

فرونشست زمین دراصفهان نتیجه توسعه ناپایدار گذشته است

مدیرکل اموربانوان استانداری اصفهان:

ضرورت اجتماعی حجاب نیازمند پذیرش 
قلبی و درونی بانوان است

مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری اصفهان گفت: حجاب 
الزامی برخاسته از ضرورت های اجتماعی است اما اگر درونی 
نشود و موردپذیرش قلبی و اعتقادی بانوان قرار نگیرد, به شکل 
مطلوب محقق نخواهد شد. به گزارش ایرنا، شادی فضلی در 
آیین افتتاحیه اولین جشنواره اســتانی »می خواهم باشم« 
در اداره کل آموزش وپرورش اصفهــان افزود: برگزاری چنین 
جشــنواره هایی برای تحقق اهداف، نهادینه کردن الگوهای 
عملی سبک زندگی ایرانی-اسلامی برای دختران و تبیین نقش 

الگوی صحیح برای آنان بسیار مهم و مؤثر است.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری اصفهان افزود: هویت 
دینی زن مسلمان به معنای ویژگی ها، منزلت، حقوق و وظایفی 
است که جایگاه او را در ابعاد انســانی، خانوادگی و اجتماعی 
تعیین می کند. به گفته وی، در دهه های اخیر براثر گسترش 
نوگرایی و نوســازی در عرصه جهانی تحولاتی در زمینه های 
فرهنگی و ساختاری به وجود آمده است و بر این اساس دستیابی 
به هویت مناسب در دختران وزنان از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است و در این میان نقش آموزه های دینی در هویت یابی جوانان 
بسیار مهم و کلیدی است. فضلی با قدردانی از برگزارکنندگان 
این جشنواره گفت: می توان با القای الگوها و سرمشق قرار دادن 
بزرگان مذهبی به دختران هویت داد و قدرت درونی آن ها را در 

پذیرفتن توانمندی ها و اثرگذاری مثبت تقویت کرد.
به گزارش ایرنا، جشنواره استانی »می خواهم باشم« باهدف 
معرفی و ارائــه الگوهای برتر زن ایرانی اســلامی توانمند در 
حوزه های علمی، ادبی، اجتماعی، فرهنگی، هنری، اقتصادی، 
سیاسی، هیجانی و ورزشی ویژه دانش آموزان دختر متوسطه 
اول و دوم استان در اداره کل آموزش وپرورش اصفهان برگزار 

شد.

معاون وزیر بهداشت:

 در مدیریت آلودگی هوا 
موفق عمل نکردیم

معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی کشور گفت: 
در بحث کاهش آلودگی هوا در کشور موفق نبودیم و لازم 
است با همدلی، اقدامات اساســی کاهش آلودگی هوا را 
شاهد باشیم. کمال حیدری، معاون وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی در همایش بین المللی بهداشت محیط در 
کاشان بابیان اینکه بیماری های غیر واگیر از محیط اطراف 
بسیار تأثیر می گیرند، اظهار کرد: برگزاری این همایش ها 
در آینده بهتر جامعه نقش بســزایی دارد و اهمیت دادن 
به بهداشــت محیط بیش از پیش مهم اســت و باید نگاه 

ویژه تری به این مقوله داشته باشیم.
وی با اشــاره به اینکه، جمعیت به ســمت پیری گرایش 
دارد و بیماری های غیر واگیر نیز در حال افزایش اســت، 
گفت: بیماری های غیر واگیر از محیط اطراف بسیار تأثیر 
می گیرند و بیماری های غیر واگیردار بیشترین علل مرگ 

و میر در جهان بوده است. 
حیدری افزود: در بحث کاهش آلودگی هوا در کشور موفق 
نبودیم و لازم اســت با همدلی، اقدامات اساســی کاهش 
آلودگی هوا را شاهد باشیم. معاون وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی خاطرنشان کرد: از پیوست سلامت در 
طرح های میانی و خرد غفلت کردیــم و باید این طرح ها 

فراهم کنیم. 
وی با اشاره به اینکه تهیه نقشــه میزان آلودگی منازل از 
نظر گاز رادون در شش استان اتفاق افتاده است و باید این 
موضوع گســترش پیدا کند، تصریح کرد: در طرح شهید 
سلیمانی مقرر شــد به صورت محله محور ورود پیدا کنیم 
و همکاران بهداشت محیط در این مرحله نقش مهمی را 

ایفا می کنند.

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

 ۹۰ درصد اصناف اصفهان 
حداقل یک دوز واکسن کرونا زده اند

رئیس اتاق اصناف اصفهان با اشاره به اینکه اگر واحد صنفی در 
برابر تزریق واکسن کرونا مقاومت کند، پلمب می شود، گفت: 
مطابق آخرین آمار حدود ۹۰ درصد اصناف اصفهان واکسن 

کرونا حداقل یک دوز واکسن کرونا را تزریق کرده اند. 
رسول جهانگیری در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین وضعیت 
واکسیناسیون اصناف و دستورالعمل برخورد با افرادی که 
در این صنف برابر دریافت واکسن مقاومت می کنند، اظهار 
کرد: خوشبختانه مردم رغبتی خوبی برای دریافت واکسن 
کرونا نشان داده اند و بالای ۹۰ درصد اصناف اصفهان واکسن 

تزریق کرده اند.
وی افزود: تعدادی از صنوفی که واکســن نزده اند در طرح 
هوشمندی که پیاده می شــود، ارائه خدمات به آنها محدود 
خواهد شــد و طبیعتاً آن افراد نیز ناچار به دریافت واکسن 

می شوند. 
رئیس اتاق اصناف اصفهان با اشاره به افرادی که به هر دلیل از 
تزریق واکسن فرار می کنند، گفت: برخوردها با این افراد ابتدا 
ارشادی، سپس ابلاغی و در نهایت تنبیهی است و در مرحله 

نهایی حتماً واحد صنفی پلمب خواهد شد.
 وی تأکید کرد: در حال حاضر میانگین استانی تزریق واکسن 
کرونا حدود ۸۰ درصد است، اما مطابق آخرین آمار حدود ۹۰ 
درصد اصناف اصفهان واکسن کرونا حداقل یک دوز واکسن 

کرونا را تزریق کرده اند.
به گزارش ایسنا، محسن فرهادی، معاون وزارت بهداشت چند 
روز پیش با اشاره به اجرای »طرح هوشمند کرونا«، اعلام کرد 
که در هر کدام از واحدهای صنفی، کسانی که دو دوز واکسن 
را نزده باشند و پروتکل ها را رعایت نکنند تا ۳۰ روز مشمول 

تعطیلی و پلمب خواهند شد.



ایسنا: اتاق بازرگانی ایران در جدیدترین گزارش خود 
به بررسی چند ســناریو اقتصادی پیش روی ایران 
در صورت اجرا یا عدم اجرای مجدد برجام پرداخته 
است. از بهار سال ۱۳۹۷ و همزمان با خروج ترامپ از 
برجام، آمریکا تحریم های اقتصادی یک جانبه ای را 
علیه ایران وضع کرده که از زمان روی کار آمدن دولت 
جدید این کشور، بار دیگر مذاکره برای کنار زدن آنها 
آغاز شده است. نمایندگان دولت ایران در هفته های 
گذشــته با حضور در وین، مذاکرات خود را برای از 
سرگیری اجرای برجام آغاز کرده و تاکید کرده اند که 
در صورتی که طرف مقابــل آماده عمل به تعهداتش 
باشد، ایران مذاکرات را تا پایان ادامه خواهد داد. مرکز 

پژوهش های اتاق بازرگانی ایران با استفاده از برخی 
تحلیل های بین المللی بررســی کرده که سرنوشت 
چند شاخص کلان اقتصادی در صورت اجرا یا عدم 
اجرای برجام در ایران چه خواهد شد. پیش بینی مرکز 
پژوهش های اتاق ایران از وضعیت اقتصاد کشــور، با 
توجه به نامعلوم بودن چشــم انداز رفع تحریم های 
اقتصادی، بسته به دو فرض ۱- تداوم وضعیت موجود 
و ۲- اعمــال برخی اصلاحات ســاختاری و نهادی، 
ارائه شده اســت. تداوم وضع موجود، موجبات رشد 
اقتصادی در حــدود ۹.۲ درصد برای ســال آینده و 
سپس کاهش رشد و رسیدن به محدوده ۲.۵ درصدی 
از سال ۱۴۰۲ را فراهم کرده و تورمی در محدوده ۶۴ 

تا ۷۰ درصد را نتیجه خواهــد داد. درصورت اعمال 
اصلاحات نیز، رشــد اقتصادی برای سال آتی حدود 
۸ درصد و پــس از آن در محــدوده ۲ درصد و تورم 
نیز بسته به شدت اصلاحات در بازه ۱۵ تا ۳۳ درصد 

پیش بینی شده است.
طبق آخرین گزارش بانک جهانی، نرخ رشد اقتصادی 
در ســال ۲۰۲۱ معادل ۱.۵ و در سال ۲۰۲۲ معادل 
۱.۷ درصد خواهد بود. همچنین بر اســاس آخرین 
پیش بینی های انجام شده توسط صندوق بین المللی 
پول، رشد اقتصادی در سال ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ به ترتیب 
معادل ۲.۵ و ۲ درصد و نرخ تورم نیز برای دو ســال 

مذکور به ترتیب ۳۹.۳ و ۲۷.۵ خواهد بود.

ISFAHAN
NEWS

07
پنج شنبه 25 آذر 1400  | شمـاره 946

اقتصاد نوین

  پیش بینی رشد تورم ایران

 با بازگشت به برجام؛

 تورم ایران چند 
درصد می شود؟

بر اساس داده های وبسایت کوین 
 ،)CoinMarketCap( مارکت کپ
ارزش کل بــازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۱ ماه گذشته، بیش از ۱۵ برابر 

شده است.
اگرچه ارزهــای دیجیتال بزرگی 
همچون بیت کوین و اتریوم نقش 
کلیدی در بالا بردن ارزش کل بازار 
کریپتو داشته اند، اما اینمیم کوین 
شیبا بود که بیشترین دستاوردها 
را داشــت و در مقایســه با اوایل 
ســال جاری میلادی، یک رشــد 
سرسام آور ۴۸ میلیون درصدی را 

تجربه کرد.
لیســت کاتالیزورهایی که باعث 
جهش چشــمگیر شــیبا شدند، 
طولانی است، اما از جمله مهم ترین 
آنها می توان به »لیســت شدن در 
صرافی های بزرگ، راه اندازی صرافی 
غیرمتمرکز شیباسواپ، سوزاندن 
تقریباً ۴۱۰ تریلیون SHIB توسط 
ویتالیک بوترین، توییت های ایلان 
ماسک و برنامه های این تیم برای 
ورود به دنیای بازی های بلاکچینی 

و متاورس« اشاره کرد.
اما علی رغم این نکات مثبت، ممکن 
اســت ارز دیجیتال ترند جهان در 
سال ۲۰۲۱، سقوطی را تجربه کند 
که یکی از بزرگترین سقوط های 

دنیای کریپتو تا به امروز باشد.
اولین موضوعی کــه باعث ایجاد 
این نگرانی شــده، رشد چشمگیر 
قیمت شیبا در بازه زمانی کوتاه بوده 
است. در دنیای ارزهای دیجیتال، ما 
شاهد چنین سقوط هایی بوده ایم. 
به عنوان مثال، قیمت کوین حریم 
خصوصی محور Verge در ســال 
۲۰۱۷ تقریباً ۱٫۲ میلیون درصد 
افزایش یافت. بــا این حال، پس از 
گذشت مدت کوتاهی، قیمت این 
رمزارز با یــک افت ۹۹٫۴ درصدی 
از ۰٫۳ دلار به ۰٫۰۰۱۷ دلار سقوط 
کرد. در واقع، نکته این اســت که 
هرچه ســود کوتاه مدت در فضای 
کریپتو بیشتر باشــد، میزان افت 
قیمت نیز بیشتر می شود. با در نظر 
گرفتن رشد ۴۸ میلیون درصدی 
شیبا در سال ۲۰۲۱، انتظار می رود 
که قیمت اینمیم کوین طی دو سال 
آینده حداقــل ۹۹ درصد کاهش 
یابد. مشکل بزرگ دیگر شیبا، این 
است که چیزی شبیه مزیت رقابتی 
یا تمایز واقعی ندارد. در حال حاضر، 
بیش از ۱۵ هزار ارز دیجیتال وجود 
دارد و صدها رمزارز نیز به صورت 
هفتگی به آنها اضافه می شــوند. 
جهان کریپتو به طور مداوم شاهد 
پروژه های جدید است که باید با ارائه 
ویژگی های جــذاب، با یکدیگر به 
رقابت بپردازند. این در حالی است 
که شیبا هیچ مزیت رقابتی ندارد. 
 ۲۰-ERC در واقع، شیبا یک توکن
اســت که بر روی بلاکچین اتریوم 
ساخته شده و با مشکلات مربوط به 
این شبکه بلاکچینی دست و پنجه 
نرم می کند. کارمزد تراکنش های 
شیبا نسبتاً بالاست و برای پردازش 

پرداخت ها تأخیر دارد.
داده های استفاده در دنیای واقعی 
نیز تأیید می کنند که شــیبا فاقد 
تمایز واقعی و جذابیت طولانی مدت 
اســت. اگرچه موارد استفاده برای 
اکثر کوین ها کم اســت، اما برای 
شــیبا با ارزش بازار کمتــر از ۲۰ 
میلیارد دلاری آن، بســیار کمتر 
است. بنابراین، شــیبا هیچ دلیل 
خاصی برای ماندن در خط مقدم 
دنیای کریپتو ندارد – به جز تبلیغات 
رســانه های اجتماعی – و همین 
موضوع می تواند باعث کم رنگ تر 
شدن حضور اینمیم کوین در بازار 

طی سال های آینده شود.

آیاشیباازکماخارجمیشود؟

میمکوینیبابیشترین
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»عیســی زارع پــور« در جشــنواره 
پژوهش و فناوری کــه با حضور وزیر 
نیرو، معاون فناوری و نوآوری وزارت 
علوم و تحقیقات، در دانشــگاه علم و 
صنعت ایران برگزار شد، درباره برنامه 
چهار ســال آینــده وزارت ارتباطات 
افزود: یکی از اصلی ترین برنامه های 
ما رشد صنعت فضایی کشور است و 
شاهد اتفاقات خوبی در آینده خواهیم 
بود. وی با بیــان اینکه رویکرد دولت 
سیزدهم استفاده حداکثری از فناوری 
اســت، تاکید کرد: ما به هیچ وجه به 
دنبــال مسدودســازی و محدودیت 
فضای مجازی نیســتیم و نگاه های 
تنگ نظرانه بــه این حــوزه نداریم. 
اعتقاد ما این است که تنها راه نجات 
کشور، استفاده از فناوری و خصوصاً 
فناوری اطلاعات اســت که می تواند 
همه بخش هــا را متحــول کند. این 
شــبکه دارای دو بال اصلی است؛ بال 
نخست آن ایجاد یک شبکه پرسرعت 
مبتنی بر فیبرنوری در همه کشــور 
اســت که فیبر نوری را تــا در منازل 
مردم ببریم. تحقق این هدف نیاز به 
عزم ملــی دارد. در این بخش ما برای 
بومی سازی تجهیزات دست یاری به 
سمت دانشگاه ها و شرکت های دانش 

بنیان دراز می کنیم.
وزیر ارتباطات افزود: بال دیگر شبکه 
ملی اطلاعات، »خدمات« اســت. در 
نظر داریم در ۳ حوزه خدماتی را برای 

مردم فراهم خواهیــم کرد. مورد اول 
تحقق پنجــره ملی خدمــات دولت 
الکترونیک خواهیم بود تا به واســطه 
آن تمام خدمات الکترونیک ارائه شده 
از سوی دولت با یک بار احراز هویت در 
دسترس مردم قرار بگیرد. حوزه دیگر 
خدمات عمومی کشور مانند حمل و 
نقل و خرید و فروش اینترنتی اســت 
که آن نیز باید با یکبار احراز هویت در 

دسترس مردم باشد.
وی دانشگاه را خانه اول خود توصیف 
کرد و با تبریک هفته پژوهش تصریح 
کرد: بارها درباره عدم ارتباط صنعت و 
دانشگاه و مشکلاتی که از این جهت 
پیش می آید، صحبت شــده اســت. 
درد اینجاســت که دانشگاه نتوانسته 
نقش حلال مشکلات کشــور را ایفا 
کند. مــن درد اصلــی را در رویکرد 
»مقاله محوری« می بینم که حتی به 
واحدهای پژوهشی که در دستگاه های 
تابع وجود دارد نیز سرایت کرده است.

وی تاکید کرد: ما در وزارت ارتباطات 
یک پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات داریم. به جــای اینکه این 
پژوهشگاه مســائل وزارت ارتباطات 
را حل کند، پژوهشگران آن به دنبال 
مقاله و ارتقا خود هستند؛ از نظر من 
این یک آسیب جدی است که باید آن 

را حل کرد.
زارع پور تصریح کرد: بعــد از مدتی 
متوجه شــدم کــه این پژوهشــگاه 

مشــکلات بودجه ای دارد و به همین 
دلیل به دنبــال کارهای پــروژه ای 
اســت. با این وضعیت نمی توان کار 
را اداره کرد، اعتقاد من این است که 
پژوهشگاه، دانشگاه و جامعه نخبگانی 
باید پیشــران حل مشکلات و مسائل 
کشور باشــند. برای حل این مساله 
رییس پژوهشــکده ارتباطــات را به 
عنوان عضو غیر موظف هیات مدیره 
شــرکت زیرســاخت منصوب کردم 
تا مشکلات زیرســاختی کشور را از 
پژوهشگاه به زیرساخت برده و آن را 
حل کند. در غیر این صورت داشــتن 

پژوهشگاه به چه درد می خورد؟
وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه آروز 

دارم روزی فرا برســد که در آمارها، 
بتوانیم به مشــکلاتی اشاره کنیم که 
دانشگاه توانســته آن ها را حل کند، 
تاکید کــرد: تــا زمانی کــه ارتباط 
سازمانی بین دانشگاه و صنعت شکل 
نگیرد مشکلات ســر جای خود باقی 
خواهند ماند. امیدواریم روزی برسد 
که دانشگاهیان وارد دستگاه ها شوند 
و جنس مشکلات را از نزدیک ببینند، 
از دور نسخه پیچیدن مشکلات را حل 
نمی کند. وزیر ارتباطات تصریح کرد: 
من در گذشته قبل از اینکه وارد وزارت 
ارتباطات شوم، نســبت به بسیاری 
از مسائل انتقاد داشــتم اما زمانی که 
وارد شــدم، دیدم واقعاً فرد قبلی که 

جای من نشســته بود، بــه بهترین 
شــکل ممکن برخی از موضوعات را 
مدیریت کرده است. شــاید اگر من 
در آن وضعیــت زمانی قرار داشــتم 
شاید می توانستم ۲۰ درصد تصمیم 
بهتری بگیرم. موضوعات پژوهشی نیز 
به همین صورت اســت. زمانی که در 
محیطی قرار داشته باشی که ارتباطی 
با حوزه اجرا ندارد، باید کاری انجام داد 
که در نهایت تبدیل به یک کتابچه در 
کتابخانه می شود. از نظر من پژوهشی 
برای مملکت گره گشاست که به دنبال 
خود خلق ثروت، فناوری و اشــتغال 
داشته باشد و نیاز روز مملکت را رفع 

کند.

وزیر ارتباطات در جشنواره پژوهش و فناوری:

دنبال مسدودسازی و محدودیت فضای مجازی نیستیم
نایبرئیسکمیسیونآموزش،تحقیقاتوفناوریمجلس:

رتبهبندیاز۳۱شهریورماه
امسالاعمالمیشود

زهرا وفایی:   لایحه رتبه بندی معلمان بالاخره در مجلس 
تصویب شــد و حالا به مرحله بعد یعنی شواری نگهبان 
رفت. قانونی که در صورت نهای شدن به قول نایب رئیس 
کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس از ۳۱ 
شهریورماه امسال اعمال می شود. به همین دلیل درباره 
این لایحه با او گفت و گو کردیم. سیدمحمد مولوی در این 
باره به خبرنگار ما گفت: بر اساس این لایحه رتبه بندی 
معلمان باید از ۳۱ شهریورماه ۱۴۰۰ برای معلمان اعمال 
شــود. وی با اشــاره به تصویب نهایی لایحه رتبه بندی 
معلمان، اظهار کرد: با تصویب این لایحه، نظام شایستگی 
در آمــوزش و پرورش پس از ســالیان دراز در آموزش و 
پرورش حاکم خواهد شد و به شأن و جایگاه معلمی توجه 
ویژه می شــود. نماینده مردم آبادان در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه حداقل حقوق تعیین شده در نظام 
رتبه بندی معلمان ۸ میلیون و ۸۰ هزار تومان تعیین شده 
است، افزود: بر اساس نظام رتبه بندی، این قانون از ۳۱ 

شهریورماه ۱۴۰۰ اجرایی می شود. 
وی با یادآوری اینکه رقم مورد نیاز برای اجرای نظام رتبه 
بندی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ نیز دیده شده است، ادامه 
داد: البته انتظار داشتیم با توجه به ورودی های جدید و 
افزایش حقوق های ســال آینده رقم بیشتری در بودجه 
۱۴۰۱ دیده می شــد که این ارقــام را در مجلس روی 
بودجه ۱۴۰۱ اعمال خواهیم کرد. مولــوی با یادآوری 
اینکه سنوات تعیین شده برای توقف در هر رتبه ۵ ساله 
است، اضافه کرد: البته برای خدمت در مناطق محروم، 
عشایری و مرزی و همچنین خدمت نخبگان امتیازاتی 
قائل شده ایم که در متن قانون مشخص است. وی تصریح 
کرد: همچنین با رأی نمایندگان مجلس ماده ۷ این لایحه 
که معلمان نسبت به آن انتقاداتی داشتند، حذف شد. بر 
این اساس سقف تخصیص رتبه های پنج گانه برداشته شد.

بزرگ ترین مرکز خدمات بازار سرمایه ایران، توسط 
کارگزاری مفید به منظور پشتیبانی و خدمت رسانی 
شبانه روزی به سهامداران با حضور معاون نظارت بر 
نهادهای مالی سازمان بورس و اوراق بهادار افتتاح 
شد. افزایش چشمگیر تعداد فعالان بورس طی دو 
سال گذشته، ضرورت پاســخگویی و ارائه خدمات 
همه جانبه به سهامداران را دو چندان کرده است. 
از همین رو ساختمان بزرگترین مرکز خدمات بازار 
سرمایه ایران با هدف گسترش آموزش، پشتیبانی 
و رفع مشکلات ســهامداران بازارسرمایه به صورت 

شبانه روزی مورد بهره برداری رسمی قرار گرفت.
این مرکز، پشتیبانی و حمایت همه جانبه از سرمایه 
گذاران را با پاسخگویی ۲۴ ســاعته در ۷ روز هفته 
حتی روزهای تعطیل در جهت ارتقای خدمات بازار 

سرمایه کشور به عهده خواهد داشت.
کارگزاری مفید از بهار سال ۱۳۹۹ با جذب ۶۰۰ نفر 
متخصص، ظرفیت پاسخگویی و تعامل تا ۵۰ هزار نفر 
در روز را در کانال های مختلف ارتباطی مانند تلفن، 
ایمیل و شبکه های اجتماعی برای سرمایه گذاران در 
بازار سرمایه فراهم آورده است. اینک با بهره برداری 
از ســاختمان جدید خدمات مذکور تمرکز یافته و 

توسعه می یابد.
در این مراســم افتتاحیه علیرضا ناصرپور، معاون 
نظارت بر نهادهای مالی رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار ضمن تمجید از اقدام صورت گرفته در جهت 
راه اندازی بزرگترین مرکز پاسخگویی و پشتیبانی 
در بازار سرمایه گفت: قوانین و آیین نامه هایی که از 
سوی سازمان بورس در حمایت از مشتریان صورت 
می گیرد حداقلی است، در صورتی که انتظار می رود 
نهادهای مالی این حمایت و پشتیبانی را به صورت 
حداکثری از مشتریان صورت دهند که خوشبختانه 

این مهم در کارگزاری مفید محقق شده است.
وی افزود: ســطوح پاســخ گویی نهادهای مالی به 
واسطه تعامل مســتقیم تر با مردم، باید عمیق تر از 
ســازمان بورس و ارکان های مربوط به آن باشد، به 
همین خاطر راه اندازی چنین مرکــزی برای بازار 

سرمایه یک ضرورت بود.
علیرضا ناصرپور تاکید کرد: لزوم راه اندازی چنین 
مرکزی با توجه به رخدادهای ۲ سال گذشته بیش 
از پیش شده و حتی اهمیت این مساله در قوانین و 
مقررات بازار سرمایه نیز هم مورد تاکید قرار گرفته و 
طبعاً لازم است کارگزاری ها اقداماتی را در این راستا 
انجام دهند و با توجه به ارتباط مستقیم با سهامداران 

در این خصوص پیشرو باشند.
حمید آذرخش رئیس هیات مدیره کارگزاری مفید 
در مراسم گشایش این مرکز، عنوان کرد: کارگزاری 

مفید ۲۷ سال پیش در ۲۳ آذر ســال ۱۳۷۳ آغاز 
به کار کرد. در اواخر دهــه ۷۰ ما متوجه ضرورت و 
نقش تکنولوژی های پیشــرفته در صنعت بورس و 
کارگزاری ها شــدیم بنحوی که سال ۱۳۸۴ مفید 
ثبت سفارش الکترونیکی را جایگزین ثبت سفارش 
حضوری کرد و از ســال ۱۳۸۹ معاملات آنلاین را 
نخستین بار در دسترس مشتریان قرار داد. همچنین 
وی در خصوص اهمیت بخش خدمات در ایجاد رشد 

اقتصادی و اشتغال سخن گفت.
در ادامه محمــد امین زارع، مدیــر مرکز خدمات 
مشتریان مفید با اشاره به اینکه معاملات آنلاین از 
ابتدای راه اندازی با استقبال بی نظیری مواجه شد، 
این امر موجب شد مرکزتماس کارگزاری مفید را در 
اواسط سال ۱۳۹۲ با حدود ۲۵ نفر راه اندازی کنیم. 
از اوایل سال ۹۷ با پیشرفت تکنولوژی و تغییر ذائقه 
مشتریان به دریافت خدمات غیرحضوری، تصمیم 
گرفتیم مرکز تماس را به مرکز خدمات ارتقاء دهیم 
و سرمایه گذاری در زیرساخت این مرکز در اولویت 
قرار گرفت و در سال ۹۹ ساختمان حاضر برای این 
مرکز خریداری شد تا با تجهیزامکانات پاسخگوی 
حجم کارها و پرسنل این مرکز باشــد. وی افزود: 
۴۰۰۰ میلیارد ریال ســرمایه گذاری برای خرید، 
زیرساخت و تجهیز این مرکز سرمایه گذاری شده 
اســت. همچنین در این مرکز بــرای ۶۰۰ نیروی 
انسانی متخصص خانم و آقا شغل ایجاد شده است و 
هم اکنون این پرسنل روزانه حدود ۳۰۰۰۰ تعامل 
با سهامداران بازارسرمایه دارند. وی افزود: این مرکز 
با استفاده از تکنولوژی های پیشرفته در ۷ روز هفته 
و ۲۴ ساعته، از طریق تمامی کانال های ارتباطی از 
جمله تماس، ایمیل، کامنت شبکه های اجتماعی، 
پیام های سامانه های آنلاین معاملاتی به پاسخگویی 

و حل مشکلات سهامداران می پردازد.

افتتاح بزرگترین مرکز خدمات و پشتیبانی بازارسرمایه ایران:

مفید، شبانه روزی شد
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معاون علمی و فناوری رئیس جمهــور گفت: ایران بــا توانمندی های فناورانه 
خارق العاده ای که دارد، باید به عنوان کشــوری فناور و نوآور در بین کشورهای 
همسایه و سایر کشورها شــناخته شود. سورنا ســتاری در گردهمایی رؤسای 
نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران در کشورهای همسایه از نقش شرکت های 
دانش بنیان و خلاق در توسعه صادرات و ارتقای دیپلماسی علم و فناوری گفت. 
ستاری یکی از اولویت های جدی در تعامل با همسایگان را صادرات محصولات 
و خدمات شرکت های دانش بنیان و خلاق دانست و ادامه داد: سازوکار صادرات 
این نوع محصولات با ســایر محصولات صادراتی تفاوت دارد و از پیچیدگی های 
خاص خود برخوردار است که بر همین اساس، ساختارها، حمایت ها و برنامه های 
صادراتی را برای عرضه و بازارسازی بین المللی محصولات و خدمات ایران ساخت 
تعریف کردیم. وی با تأکید بر این که شناخت ادبیات و فرهنگ صادرات محصولات 
دانش بنیان و خلاق ایران ساخت، نیازمند آموزش و راهبری است افزود: بر همین 
اساس، کریدور توســعه صادرات و تبادل فناوری با هدف توسعه بازار صادراتی 
محصولات شرکت های دانش بنیان با ارائه آموزش ها، حمایت های مالی، بازارسازی، 
حمایت از ثبت پتنت و حضور شرکت های دانش بنیان در رویدادها و نمایشگاه های 

بین المللی، افزایش توانمندی صادراتی شرکت ها را دنبال می کند.
ستاری ادامه داد: خوشبختانه با زیرساخت های ایجاد شده، شرکت های دانش بنیان 
به مرور در حال ورود به بازارهای بین المللی و عرصه صادرات هستند. پیش بینی 
می شــود که صادرات محصولات دانش بنیان به غیر از حوزه فناوری اطلاعات و 
کسب و کارهای دیجیتال، به بیش از ۷۰۰ میلیون دلار برسد؛ این در حالی است 
که شــرکت های خلاق حوزه دیجیتال، از جمله نرم افزارها، اپلیکشین، بازی و 
انیمیشن اکنون میلیون ها دلار ارزش افزوده خلق کرده اند که میزانی قابل توجه 
اســت. معاون علمی و فناوری از ایجاد خانه های نوآوری و فناوری ایران در سایر 
کشورها به عنوان پایگاهی برای معرفی و بازارسازی محصولات دانش بنیان و خلاق 
ایران ســاخت گفت و ادامه داد: خانه های فناوری و نوآوری مهملی برای معرفی 
محصولات ایران ساخت، ایجاد بازار صادراتی و تحریک تقاضا هستند، ضمن آن که 
با رویدادهایی مانند اســتارتاپ کمپ و برنامه های حمایتی تیم سازی، ترغیب، 
تشویق و فرهنگ سازی را نسبت به محصولات دانش بنیان و خلاق ایران ساخت 
دنبال می کنند.وی با تاکید بر این که شناخت کشورهای همسایه از ایران می باید 
نوآورانه و فناورانه باشد، ادامه داد: ایران با توانمندی های فناورانه خارق العاده ای که 
دارد، باید به عنوان کشوری فناور و نوآور در نگاه کشورهای همسایه و سایر کشورها 
شناخته شود؛ این خانه های نوآوری و فناوری با حمایت معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و توسط بخش خصوصی راه اندازی می شود تا تصویر فناورانه و 

نوآورانه ایران را به جوامع سایر کشورها معرفی کند.
ستاری از راه اندازی خانه های فناوری و نوآوری از جمله سوریه، عراق، ارمنستان 

و سایر کشورها گفت و افزود: بیان کرد: علاوه بر این خانه ها، کارگزاران بین المللی در حوزه 
تبادل فناوری در سراسر کشورها فعال هســتند و توانمندی فناورانه ایران را به بازارهای 

بین المللی می رسانند.

  جذب و ماندگارسازی نخبگان ایرانی و غیر ایرانی
رئیس بنیاد ملی نخبگان با بیــان این که در حوزه مهاجرت و جــذب نخبگان غیر ایرانی 
برنامه ریزی های راهبردی صورت گرفته است افزود: امکانات بسیار خوبی برای بازگشت 
نخبگان فراهم شده است و در قالب این برنامه که توســط مرکز تعاملات بین المللی علم 
و فناوری معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری دنبال می شود، بیش از ۲۳۰۰ نفر از 
نخبگان به کشور بازگشته اند و عمدتاً در کسب وکارهای دانش بنیان و خلاق مشغول فعالیت 
هستند. وی با اشاره به نقش آفرینی این افراد در برترین شرکت های فعال کشور در حوزه 
تجهیزات پیشرفته و خدمات گفت: افراد زیادی به دست همین افراد جذب و به مرکزی برای 

جذب سایر نخبگان تبدیل شده اند.

   زیست بوم نوآوری و تعامل فناورانه با منطقه
معاون علمی و فناوری با اشــاره به این که ایران یکی از برترین زیست بوم های فناوری 
منطقه را دارد که می تواند زمینه خوبی برای توسعه صادرات باشد، ادامه داد: برای این که 

ظرفیت علمی و فناوری کشور به عمل برسد، توسعه شرکت های دانش بنیان را در دستور 
کار قرار داده ایم. در حال حاضر شرکت های دانش بنیان در بازارهای سرمایه و بورس نیز 

حضور دارند و نقش قابل توجهی را در توسعه اقتصاد کشور ایفا می کنند.
ستاری با بیان این که در زیست بوم جدید که مبتنی بر فناوری و نوآوری است، دانشگاه ها 
محلی برای زایش نوآوری و کسب وکارهای خلاق هســتند، ادامه داد: در این فرهنگ 

جدید، دانشگاه ها زمینه ساز توسعه فناوری ها می شوند. 
به طور مثال ناحیه نوآوری شــریف با بیش از ۶۰۰ شــرکت دانش بنیان و تعداد قابل 
توجهی استارت اپ، نمونه ای موفق از این زیســت بوم است که حداقل ۴۵۰ شرکت از 
این میان، ظرفیت صادراتی دارد. وی افزود: این شرکت ها اکنون سهمی ۳ تا ۴ درصدی 
را در تولید ناخالص ملی کشــور ایفا می کنند و ضمن ایجاد بیش از ۷۰۰ هزار شــغل 
مستقیم، زمینه ساز ایجاد هزاران شغل به صورت غیر مستقیم، رفع نیازهای راهبردی 
کشور و خلق ارزش افزوده شده اند. در این نشست که با حضور بیش از ۲۰ تن از روسای 
نمایندگی های ایران در کشورهای همسایه برگزار شد، دیدگاه ها و راه کارهای افزایش 
ظرفیت محصولات و خدمــات صادراتی در حوزه فناوری مورد بررســی قرار گرفت و 
نمایندگان در این حــوزه با معاون علمی و فناوری رییس جمهــوری گفت وگو کردند. 
همچنین مقرر شد برای افزایش تعامل های فناورانه و دانش بنیان نشست های مشترک 

و در قالب کارگروه های تخصصی دنبال شود.

رئیس مرکــز طرح هــای کلان 
معاونت علمی و فنــاوری با بیان 
اینکه صنایع مختلــف متقاضی 
ساخت محصولات ایرانی شده اند، 
گفــت: ۱۷ طــرح کلان و تولید 
بار اول را حمایــت کردیم تا نیاز 
صنعــت به این محصــولات رفع 
شود. دکتر محمد حسین بهشتی 
در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به گزارش عملکرد ۱۰۰ روزه مرکز 
طرح های کلان معاونت علمی و 
فناوری گفت: ۱۷ »طرح فناورانه 
کلان«، »طرح توسعه فناوری« و 
»طرح ملی« برای اجرایی شدن 
به تصویب رسیده و مورد حمایت 
معاونت علمی قرار گرفته اســت. 
وی با بیــان اینکه ایــن پروژه ها 
اکنون توسط شــرکتهای دانش 
بنیان در حال انجام هستند، گفت: 
اجرای چنین طرح هایی مورد نیاز 
صنعت بوده و با درخواست صنایع 
مختلف و حمایت معاونت علمی 
توسط شرکتهای دانش بنیان به 

انجام می رسند.
بهشــتی با تاکید بر اینکه هر یک 
از ایــن پروژه ها در مــدت زمان 
مشخص از سه ماه تا پنج سال به 
اتمام خواهد رسید، گفت: برخی از 
این طرح ها تولید بار اول هستند 
که تاکنــون جز اقــلام وارداتی 
محســوب می شــده اما اکنون 
شــرکتهای دانش بنیان در حال 

ساخت آنها هستند.
وی خاطر نشــان کــرد: از جمله 
طرح های توســعه فناوری که در 
این ۱۷ پروژه هســتند می توان 
به طرح »چشــمه نور« که پروژه 
وسیعی است اشاره کرد. به گفته 
رئیس مرکز طرح های کلان ملی 
فناوری معاونت علمی و فناوری، 
این پروژه فازهــای مختلفی دارد 
که بخشــی از آن به عهده دانش 
بنیانهاســت و برآورد ما این است 

که ۸ سال زمان می برد.
وی افــزود: طــرح »ســامانه 
هوشــمند پایــش شــبکه های 
توزیع آب«، »کمباین برداشــت 
برنــج«، »کت تــر همودیالیز«، 
»آزمایشــگاه مرجع توربین های 
تشــخیص«،  »کیــت  گاز«، 
»بذرهای هیبرید گوجه فرنگی«، 
»ماســک های کمک تنفســی«، 
»سامانه و دوچرخه های برقی«، 
»الکترواســتاتیک« از دیگــر 
طرح هــای فناورانه ای )۱۷ طرح 
تائید شده( هســتند که بر اساس 
نیاز متقاضی و اهرم معاونت علمی 
بــه زودی جایگزیــن نمونه های 
خارجی می شــوند. وی بــا بیان 
اینکه برخــی طرح های کلان که 
قرار است توسط دانش بنیان ها به 
تولید برسد در حوزه سلامت است، 
گفت: کیت های تشخیصی، کت تر 
همودیالیز و ماســک های کمک 
تنفسی در ســایزهای مختلف از 
جملــه محصولاتی بودنــد که از 

خارج وارد کشور می شدند.
وی گفــت: کت تــر همودیالیز 
دائم بــرای بیمــاران دیالیزی و 
ماســک های کمک تنفسی نیز از 
جمله اقلام وارداتی بودند که قرار 
است در قالب این طرح های ملی 
به تولید برسند تا از خارج بی نیاز 

شویم.
بهشتی گفت: دستگاه شتابدهنده 
الکترواســتاتیک برای دانشــگاه 
صنعتی شریف از دیگر محصولاتی 
است که قرار شده توسط محققان 

یک تیم فناورانه به تولید برسد.

 رونمایی از محور زیست بوم فناوری و نوآوری ایران
 توسط معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

 تعامـل با  تعامـل با 
کشـورهای همسـ   یهکشـورهای همسـ   یه

 معاونت علمی و فناوری اعلام کرد محصولات نانو فناورانه ۴۵ شرکت دانش بنیان و خلاق به بازارهای جهانی رسید. ایجاد بازار 
جهانی برای محصولات »ایران ساخت« یکی از مهم ترین و درآمدزاترین اهدافی است که برای شرکت های دانش بنیان و خلاق 

مطرح است.
 کاری که با اخذ استانداردهای بین المللی میسر است. در همین راستا برای ۴۵ شرکت این امکان فراهم شده تا بتوانند محصولات 

باکیفیت خود را به بازار جهانی برسانند. 
این کار تا پیش از شروع تحریم ها روند خوی داشت و هر سال با سیری صعودی میزان ورود به بازار محصولات نانوفناوری داخلی 
به بازار جهانی بیشتر می شد؛ اما در ۳ سال اخیر به دلیل تشدید تحریم ها و مشکلات اقتصادی، کمی این روند کند شد و در حال 

حاضر تنها ۶ درصد محصولات تولیدی به بازار جهانی عرضه می شود.
 بر اساس آمارهای موجود، بیشترین ســهم صادرات محصولات نانوفناوری ایران به حوزه ساخت وساز با ۴۸ درصد )بیش از ۱۰ 

میلیون دلار فروش( مربوط می شود.

معاونت علمی اعلام کرد؛

بازارهای جهانی میزبان محصولات نانوی ۴۵ شرکت دانش بنیان

خبراول

ISFAHAN
N E W S

با استعلام از نیاز صنعت 
انجام گرفت؛

جایگزین ۹ طرح فناورانه 
واردات برخی کالاها

پارک فناوری پردیس اعلام کرد طرح انتقال فناوری 
تولید داروی ضد ســرطان بین کشــورهای ایران و 
ترکیه، به عنوان طرح نخســت جایزه انتقال فناوری 

TTA۲۰۲۱ انتخاب شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، طرح انتقال فناوری تولید 
داروی ضد سرطان بین کشــورهای ایران و ترکیه، به 
 TTA۲۰۲۱ عنوان طرح نخست جایزه انتقال فناوری
انتخاب شــد. این جایزه به مبلغ ۵ هــزار دلار آمریکا 

می باشد که به هریک از طرفین قرارداد اعطا شد.
جایزه TTA۲۰۲۱ در مقر دبیرخانه دائمی ســازمان 
همکاری های اقتصادی هشــت کشور در حال توسعه 

اسلامی در ترکیه، به برندگان اعطا شد.
 TTEN-D۸ میلاد صدرخانلو قائم مقام دبیر شــبکه
 TTA۲۰۲۱ با اشاره به برگزاری مراسم اهدای جایزه

گفت: این جایزه به بهترین طرح و پروژه انتقال فناوری 
که در بین اعضای این هشت کشور عملیاتی شده و یا 
بین یکی از این هشت کشور با یک کشور دیگر اسلامی 

در سال میلادی جاری منعقد شود، تعلق می گیرد.
وی ادامه داد: در ســال جاری میلادی، شبکه انتقال 
فناوری دی ۸، دومین برنامه جایــزه انتقال فناوری 
)TTA ۲۰۲۱( را اجرا کرد. در ایــن رابطه طرح های 
متعددی از ایران، ترکیه، اندونزی، مالزی، افغانستان، 
لبنان، عراق، کانادا، آمریکا، ســوئیس، ایتالیا، امارات، 

کره جنوبی آذربایجان و چین دریافت شد.
صدرخانلو در رابطه با اینکه چرا برخی از این طرح ها 
به کشورهای خارج از گروه دی هشت مربوط هستند، 
گفت: با تصمیم دبیرخانه برگزاری جایزه، اگر فردی از 
این هشت کشور اسلامی در سایر کشورها هم حضور، 

فعالیت های علمی یا کســب و کارانه داشــته باشد، 
می تواند در این طرح شرکت کند.

قائم مقام دبیر شــبکه TTEN-D۸ گفت: امسال ۴۱ 
طرح در این فراخوان ثبت نام اولیه انجام داده و اقدام 
به خود اظهاری طرح های خود برای دبیرخانه کردند. 
بعد از برگزاری داوری اولیه، ۱۰ طرح شایسته دریافت 
این جایزه شــدند و در مرحله دوم در معرض داوری 

تخصصی قرار گرفتند.
میلاد صدرخانلو با اشاره به ارزیابی تخصصی ۱۰ طرح 
برتر توسط هیئت داوران تخصصی مســابقه، افزود: 
ارزیابی تخصصی در شاخص های سطح فناوری، دانش 
انتقال فناوری، حجم مالی انتقال فناوری، مدت زمان 

طرح و نرخ بازگشت سرمایه انجام شده است.
وی ادامه داد: ۱۰ طرح نهایــی در حوزه های دارویی، 
تجهیزات پزشــکی، الکترونیک و میکرو الکترونیک، 
نانو فناوری و هوش مصنوعی بودند که در نهایت بعد از 
داوری اولیه و داوری تخصصی، طرح برگزیده »انتقال 
فناوری مربوط به تولید داروی ضد سرطان بین ایران 
 TTA۲۰۲۱ و ترکیه« به عنوان طرح نخســت جایزه

انتخاب شد.
به گزارش مهر، جایزه انتقال فناوری یکی از ابتکارات 
پارک فنــاوری پردیس بــه عنوان دبیرخانه شــبکه 
تبادل و انتقال فناوری دی ۸ است. هدف از برگزاری 
این رویداد، تشویق کشــورها به انجام انتقال فناوری 
اســت که با توجه به ظرفیت بالایی که در این هشت 
کشور اسلامی وجود دارد، در اثر افزایش هم افزایی و 
مشارکت فناوران کشورها با یکدیگر، می تواند منجر 

به رشد توسعه اقتصادی در کشورهای مذکور شود.

پارک فناوری پردیس اعلام کرد؛

طرح انتقال فناوری تولید داروی ضد سرطان

یلدا توکلی :   بهبود فضای کسب و کار باید در اولویت فعالیت های اجرایی 
قرار بگیرد. کامران کلانی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 
با تاکید بر این مطلب در نشست خبری دومین نمایشگاه مدیریت کسب و 
کار اصفهان گفت: در فضای کسب و کار مواردی وجود دارد که صاحب کسب 
و کار تســلطی بر آن ندارد و این موضوع برعملکرد وی تأثیر می گذارد، که 
مواردی همچون فرایند اخذ مجوز، شرایط استخدام نیرو، مالیات، اعتبارات 

و... از این دسته موارد هستند. 
کلانی افزود: طی سنوات گذشته استان اصفهان در حوزه کسب و کار دچار 
نقیصه بوده و آن عدم هم افزایی اجزای مختلف بخش های دولتی برای بهبود 
کســب و کار و و عدم همکاری متقابل بخش دولتی و خصوصی است، البته 
طی چند سال برای بهبود این فضا اقداماتی در شورای گفتگوی بخش دولتی 

و خصوصی انجام شده است. 
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با اشاره به بهبود شاخص 
فضای کســب و کار در استان اصفهان، گفت: شاخص کســب و کار از رتبه 
بیست و ششم در ســال ۹۸، طی شش ماه نخست امســال به رتبه هشتم 

رسیده است. 
وی به نقش تاثیرگذار فعالیت ستاد تسهیل اشاره کرد و گفت: این مسئولیت 
ما را به عنوان مقام دولتی صد چندان می کند، چرا که برخی تصمیمات اشتباه 
موجب تعطیلی یک کسب و کار می شــود؛ بنابراین با این رویکرد به دنبال 
تقویت اکوسیستم کارآفرینی و کسب و کار در استان هستیم. کلانی با تاکید 
بر اینکه سطح دانایی در بخش خصوصی فراتر از بخش دولتی است، اظهار 
کرد: به دنبال توسعه این فضا در سطح استان و شهرستان ها هستیم و تا به 

امروز ۴۰ مرکز مشاوره و خدمات توسعه کارآفرینی را راه اندازی کرده ایم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان:

 بهبود فضای کسب و کار باید
 در اولویت فعالیت های اجرایی باشد
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